
4.decembrī Vecumniekos ar mūzikas skaņām 
un gaismas performancēm tika iedegta Zie-
massvētku eglīte, kura šogad rotājas rozā un 
sudraba toņos un gaišās gaismu virtenēs. 

Diemžēl esošās situācijas dēļ, nevarējām 
pulcināt Vecumnieku novada iedzīvotā-
jus uz kopīgu egles iedegšanu, rotaļām 
un dziesmām kopā ar Ziemassvētku 
vecīti, kā tas ir katru gadu. Taču šogad 

ir savādāk un, domāju, ne mazāk brīnumaini, jo 
mūsu Ziemassvētku eglītei ir pievienojusies Snie-
gavīru ģimene, kas priecē gan lielas, gan mazas 
actiņas un sirsniņas. 

Šajā laikā pats svarīgākais ir nevis nopelt un 
sūdzēties par to, cik viss ir slikti, bet gan spēt 
saskatīt labo, gaišo, pozitīvo un vairot to. Būt 
priecīgiem un pateicīgiem par to, kas mums ir, 
tādēļ pie Vecumnieku tautas nama afišu staba 
darbojas arī labo domu pasts, kur katrs intere-
sents ir aicināts ierakstīt labas domas, vēlējumus 
un svētku apsveikumus sev mīļiem vai tuviem 
cilvēkiem, vai varbūt vienkārši svešiniekam. 
Katras nedēļas beigās, līdz pat  Ziemassvētkiem, 
mēs šīs labās domas apkoposim un publicēsim 
savā Vecumnieku tautas nama Facebook profilā, 
lai  labās domas un vēlējumi šajā tik sarežģītajā 
laikā mūs visus spēj priecēt un ceļo tuvu un tālu! 
Vecumnieku tautas nama komanda vēlas teikt 

lielu paldies Vecumnieku novada domei par at-
balstu jaunu rotājumu iegādei, kā arī mūsu allaž 
izpalīdzīgajiem rūķiem – Vecumnieku novada 
domes saimnieciskās daļas puišiem un meite-

nēm, kas palīdzēja kopīgi radīt svētku noskaņu 
Vecumniekos.

Jana Goževica,
 Vecumnieku tautas nama vadītāja

Gandrīz jau noslēdzies trauksmainais 2020.
gads. Trauksmainais gan pasaulē, gan Latvijā,  
gan pie mums, Vecumnieku novadā. Visi šie 
notikumi nenoliedzami ir ietekmējuši mūsu 
ikviena ikdienas dzīvi, ritmu un paradumus.

Ja notikumi pasaulē - lielvalstu vēlēšanas, 
Brexit procedūras, COVID 19 pandēmijas 
pirmsākumi, u.c., mūs ietekmē ar nelielu lai-
ka nobīdi, pat pusgadu, tad notikumu Latvijā 
un novadā, arī jau iepriekš pieminēto, ietek-

me uz mūsu dzīvi ir daudz ātrāka un to sekas ir 
daudz ilglaicīgākas. Uzsākot šo gadu, mēs neno-
jautām par notikumiem un ierobežojumiem, kas 
mūs pārsteidza martā. Šie notikumi, COVID 19 pan-
dēmija, ir ietekmējusi mūsu ikdienu - skolu, darbu, 
atpūtu, izklaidi visu turpmāko gadu, un katrs esam 
sastapušies ar lielākām vai mazākām grūtībām vai 
nepatikšanām. Tāpēc šajā situācijā vēl jo vairāk ir 

svarīgi mums vie-
nam otru saprast, 
palīdzēt, novērtēt 
un uzmundrināt. 
Kopā un ar saprat-
ni varam pārvarēt 
grūtības un pār-
maiņas. Arī nāko-
šais solās būt pār-
maiņu gads. Ad-
ministratīvi teri-
toriālās reformas 
gads, kad līdzšinē-
jā formātā pārstā-
sim būt kā vienots 
Vecumnieku no-
vads, iekļaujoties 
Bauskas novada 
administratīvi te-
ritoriālajā veido-
jumā. Līdz ar to 
pašvaldība, paš-

valdības sniegtie pakalpojumi, to sasniedzamī-
ba gan piesakot, gan saņemot kļūs attālinātāki, 
elektroniskāki. Bet droši vien pēdējais pusgads 
mums daudz ko jaunu ir iemācījis arī e- vidē. Tas 
ir modernāk.  Vai būs labāk, drīzāk jau nē, bet 
būs savādāk.
Klāt ir klusais sirsnīgais Ziemassvētku laiks. 
Šogad tie tiešām būs klusi Ziemassvētki, bez 
pasākumiem, bez pulcēšanās, ar ierobežoju-
miem pat ģimenes lokā. Ceru, ka daba par 
mums parūpēsies un tie būs gaiši un balti 
Ziemassvētki, kā mēs katrs viens otram parasti 
vēlam. Par mūsu novada pagastu centriem, par 
to uzpošanu Ziemassvētkiem un noformējumu, 
kā katru gadu, ir parūpējušies gan pašvaldības 
darbinieki, gan uzņēmēji, gan privāto īpašumu 
saimnieki. Un šogad 
liekas tas darīts ar 
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NUMURA KOMENTĀRS

Labdien, Vecumnieku 
novada iedzīvotāji!

11. lpp.

Sabiedr ība

Sargāsim un kopsim 
Zvirgzdes kāpu 

7. lpp.

Izgl ī t ība

Attālinātās mācības 
skolās. Viedokļi.

3. lpp.

Pašvald ībā

Būtiski pieaudzis sociālā 
darba apjoms

4. lpp.

Pašvald ībā

Gaidīs jaunos biznesa 
ideju pieteikumus
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Guntis Kalniņš,
Vecumnieku novada domes 
priekšsēdētājs, deputāts

Attālinātais mācību process novada skolās. Pavasaris un šodiena
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ŠAJĀ SITUĀCIJĀ 
VĒL JO VAIRĀK 
IR SVARĪGI 
MUMS VIENAM 
OTRU SAPRAST, 
PALĪDZĒT, 
NOVĒRTĒT UN 
UZMUNDRINĀT. 
KOPĀ UN AR 
SAPRATNI VARAM 
PĀRVARĒT 
GRŪTĪBAS UN 
PĀRMAIŅAS.

Priecē Sniegavīru ģimene un iespēja nosūtīt 
svētku apsveikumu

Šogad mūsu Ziemassvētku eglītei pie Vecumnieku tautas nama ir pievienojusies Sniegavīru ģimene, kas priecē gan 
lielas, gan mazas actiņas un sirsniņas.
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Dabā ir iestājies tumšākais un klusākais laiks.
Tikai mēs paši to varam padarīt gaišāku un 
priecīgāku. Visu rudeni nerimst rosība mūsu Kur-
menes pagastā. Pateicoties projektam «Viedais 
ciems» tika rīkotas Mēmeles krasta sakopšanas 
talkas Skaistkalnē un Kurmenē. Domāju, ka tieši 
šis laiks ar īpašajiem noteikumiem ļauj dar-

boties apkārtnes 
sakopšanā, jo arī 
laikapstākļi tam 
ir  labvēlīgi. Pro-
tams, ir skumji, ka 
apturēta amatier-
kolektīvu darbī-
ba. Amatierteātra 
«Kurmene» dalīb-
nieki individuāli 
apgūst jaunā ie-
studējuma tekstu, 
top dekorācijas. 
Ar nepacietību 
gaidām kopāsa-
nākšanu, lai varē-
tu sumināt režiso-
ru Ingu Pavinkšni 
un Uldi Mantonu 
ar Domes goda 
raksta un atzinī-

bas saņemšanu. Daudzus gadus tautas namā 
darbojas vingrošanas pulciņš, šogad tā vadītāja 
ir Jauniešu mājas saimniece Agita Krastiņa. 
Pirms ierobežojumu noteikšanas cigun nodarbī-
bas apmeklēja ap divdesmit dalībnieku. Kamēr 
laika apstākļi atļaus, vingrosim ārā, svaigā gaisā, 
ne vairāk kā desmit cilvēki. Vairākus mēnešus 
jauniešu mājā darbojas keramikas pulciņš-mālo-
tava «Vizla» keramiķes Daces Zvanītājas vadībā. 
Nodarbības notiek individuāli, saskaņojot laikus. 
Mālošanas pamatus apguvuši mālotāji no Kur-
menes, Vecumniekiem, Bārbeles, Skaistkalnes, 
Daudzevas, Rīgas un citiem novadiem.
Novembris ir laiks, kad tiek plānoti darbi nā-
kamajam gadam, sastādīts pasākumu plāns. 
Protams, ka grūtības sagādā neziņa par to, kas 
notiks, kā strādāsim jaunajā gadā. Jādzīvo ar 
cerību, ka situācija uzlabosies.
Klusāk un mierīgāk šogad svinēsim svētkus, 
tāpēc vēl jo vairāk centīsimies ne tikai izgaismot 
savus logus un pagalmus, bet iemācīsimies sa-
skatīt gaišo un priecīgo sevī un citos. Mācīsimies 
novērtēt citu radīto prieku,vairāk dosim paši, 
nevis gaidīsim, lai dod mums! Visiem novada 
ļaudīm vēlu sagaidīt Ziemassvētku brīnumu! 
Lai gaiši un mierīgi svētki! 

Pašvaldībā 2020. gada 11.decembrī2
AKTUĀLS VIEDOKLIS
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Paši varam šo laiku 
padarīt gaišāku

Sarmīte Ķīse,
Kurmenes tautas nama 
vadītāja

KLUSĀK UN 
MIERĪGĀK 
ŠOGAD SVINĒSIM 
SVĒTKUS, TĀPĒC 
VĒL JO VAIRĀK 
CENTĪSIMIES NE 
TIKAI IZGAISMOT 
SAVUS LOGUS UN 
PAGALMUS, BET 
IEMĀCĪSIMIES 
SASKATĪT GAIŠO 
SEVĪ UN CITOS.

Domes sēdes apskats

SVARĪGA INFORMĀCIJA

Vecumnieku novada kārtējā domes sēde 
notika 25.novembrī. Deputāti attālinātā 
sēdē izskatīja 16 pamatdarba kārtības jau-
tājumus.

Par piemaksu Skaistkalnes vidusskolas 
direktorei
Deputāti atļāva izmaksāt piemaksu Skaistkalnes 
vidusskolas direktorei Svetlanai Vāverniecei 30% 
apmērā pēc amata likmes no pedagogu mērķ-
dotācijas atlikuma saskaņā ar noteikumiem «Par 
piemaksas piešķiršanu un materiālās stimulē-
šanas kartību Vecumnieku novada Skaistkalnes 
vidusskolā».
16.novembrī pašvaldībā tika saņemts skolas di-
rektores iesniegums, kurā lūgta atļauja izmaksāt 
piemaksu 30% apmērā pēc amata likmes no 
pedagogu mērķdotācijas ekonomijas.

Apstiprina biznesa ideju konkursa «Esi 
uzņēmējs Vecumnieku novadā 2021» 
nolikumu 
Domes sēdē deputāti apstiprināja minētā 
konkursa nolikumu, termiņus un finansēšanas 
kārtību. 
Attīstības plānošanas nodaļa ir sagatavojusi biz-
nesa ideju konkursa «Esi uzņēmējs Vecumnieku 
novadā 2021» nolikumu pamatojoties uz nepie-
ciešamību veicināt uzņēmējdarbības vides attīs-
tību novadā, sekmēt darba vietu radīšanu, jaunu 
preču un pakalpojumu veidošanu, sekmēt  jaunu 
uzņēmumu veidošanos Vecumnieku novadā. 
Konkursa mērķis ir, sniedzot Pašvaldības atbal-
stu, veicināt uzņēmējdarbības vides attīstību 
novadā, attīstīt esošo uzņēmēju attīstību un 
veicināt fizisku personu iesaistīšanos uzņēmēj-
darbībā, sekmēt darba vietu radīšanu, jaunu 
preču un pakalpojumu veidošanu, sekmēt jaunu 
uzņēmumu veidošanos Vecumnieku novadā.
Konkursa īstenošanai no Pašvaldības budžeta 
līdzekļiem tiek piešķirts finansējums, kas ne-
pārsniedz 7000,00 EUR (septiņi tūkstoši euro, 
00 centi).
Konkurss norisināsies no 2021. gada 1. februāra 
līdz 2021. gada 31. maijam.
Konkursa pieteikumu iesniegšanai tiek noteikti 
2 pieņemšanas termiņi: 1. februāris – 31. marts, 
plkst.12.00 un 1. aprīlis – 31. maijs, plkst.12.00.

Par palīdzību dzīvokļa jautājumu 
risināšanā
Deputāti pieņēma lēmumu par viena pašvaldī-
bas dzīvokļa īres līguma izbeigšanu, piedzenot 
no īrnieka parādu par dzīvokļa īri. Viena persona 
reģistrēta palīdzības saņemšanai dzīvokļa jau-
tājumu risināšanā kā personu, kura ir tiesīga to 
saņemt pirmām kārtām, piedāvājot īrēt dzīvoja-

mās telpas, kas iekļautas pašvaldības neizīrēto 
dzīvojamo telpu sarakstā.
Viens īres līgums tika noslēgts no jauna un 
viens – pagarināts.

Apstiprināti pašvaldības nekustamā 
īpašuma «Pētermuižas skola» izsoles 
rezultāti
2020.gada 19.oktobrī notikušajā nekustamā 
īpašuma «Pētermuižas skola» izsolē, piedalījās 
viens pretendents SIA «RECIK».
Saskaņā ar izsoles noteikumiem, ja noteiktajā 
termiņā uz izsoli ir pieteicies vai ieradies tikai 
viens pretendents, izsoles komisija piedāvā 
vienīgajam reģistrētajam izsoles dalībniekam, 
kurš ieradies noteiktajā laikā uz izsoli, pirkt Ne-
kustamo īpašumu, nosolot vienu soli. Vienīgais 
izsoles dalībnieks, kurš vēlas iegādāties Nekus-
tamo īpašumu, nosolot vienu soli, uzskatāms 
par izsoles uzvarētāju.
2020. gada 19. oktobrī notikušās pašvaldības 
nekustamā īpašuma «Pētermuižas skola» izsoles 
uzvarētājs ir SIA «RECIK»,  kas par atsavināmo 
mantu samaksājusi 3200 EUR (trīs tūkstošus 
divus simtus euro).

Par pašvaldības nekustamo īpašumu 
sagatavošanu atsavināšanai
Deputāti pieņēma lēmumu par trīs pašvaldībai 
piederošu nekustamo īpašumu atsavināšanu. 
Saņemti trīs iesniegumi no trīs personām ar 
ierosinājumu atsavināt dzīvokļa īpašumu Misā 
un divus zemes gabalus Vecumnieku novadā. 
Pēc nekustamo īpašumu ierakstīšanas un nostip-
rināšanas zemesgrāmatā uz pašvaldības vārda 
zemesgabali tiks atsavināti Publiskas personas 
mantas atsavināšanas likumā noteiktajā kārtī-
bā, organizējot īpašuma atsavināšanu atklātā 
izsolē, bet pēc dzīvokļa īpašuma ierakstīšanas 
zemesgrāmatā un novērtēšanas, jautājums par 
dzīvokļa īpašuma atsavināšanu tiks izskatīts 
kārtējā Finanšu komitejas sēdē.

Par nedzīvojamās telpas – kioska 
īpašumā «Autoosta» Bauskas ielā 5A, 
Vecumniekos nomas līguma izbeigšanu 
un nomas tiesību izsoli
Deputāti nolēma, pamatojoties uz pašreizējā 
nomnieka iesniegumu, pirms līgumā noteiktā 
termiņa izbeigt nedzīvojamās telpas-kioska 
Bauskas ielā 5A nomu.
Domes sēdē tika pieņemts lēmums minētās 
telpas nomas tiesības izsolīt no jauna.

Atlauj savvaļas dzīvnieku novietnes 
izvietošanu Kurmenes pagastā
Domes sēdē deputāti saskaņoja savvaļas dzīv-

nieku (pūču) novietnes izvietošanu nekusta-
majos īpašumos «Jaunozoli» un «Kantoris» 
Kurmenes pagastā.
Novietne paredzēta līdz 25 m² platībā ar ie-
raktiem stabiem un apvilkta ar sietu. Novietne 
nepieciešama gan iepriekš nebrīvē turētiem 
putniem (t. sk. Dabas aizsardzības pārvaldes 
konfiscētajiem), gan no savvaļas nākušiem. Līdz 
ar to jānodrošina iespēja izvietot dzīvniekus gan 
publiskai apskatei, gan nošķirti no sabiedrības, 
lai samazinātu stresu dzīvniekiem un, vajadzības 
gadījumā, būtu iespēja sagatavot dzīvniekus 
dzīvei savvaļā. Tāpēc ir būtiski izveidot jaunu 
novietni, kas nav publiski pieejama.
Esošā novietne Kurmenes parkā pilda Kurmenes 
Romas katoļu draudzes baznīcas parka attīstī-
bas plāna sabiedrības iesaistes un izglītošanas 
funkcijas, kā arī palīdz sasniegt Kurmenes parka 
mērķus un izmantošanu saskaņā ar Vecumnie-
ku novada Teritoriālo plānojumu Ņemot vērā, 
ka Kurmenes parks ir publiski pieejams, tajā 
esošajā savvaļas dzīvnieku novietnē iespējams 
izvietot tikai tādus dzīvniekus, kas ir raduši pie 
cilvēka klātbūtnes. 

Pārvietos pašvaldības autoceļu 
«Stūru ceļš» 
Deputāti konceptuāli atbalstīja biedrības «Kalna 
svētību kopiena» ieceri izstrādāt zemes ierīcības 
projektu par īpašuma «Bārbeles pamatskola»-
sadalīšanu 3 zemes vienībās, izdalot zemes 
vienību autoceļa izveidošanai.
Biedrība pašvaldībai iesniegusi lūgumu par 
esošā pašvaldības autoceļa «Stūru ceļš» pārvie-
tošanu 150 m tālāk Valles virzienā (aiz sporta 
laukuma).
Kā minēts iesniegumā, autoceļa izbūve citā 
vietā paaugstinātu Bārbeles Zēnu pamatskolas 
«Saknes un spārni» audzēkņu, personāla un 
apmeklētāju pārvietošanās drošību, izveidojot 
slēgtu skolas teritoriju. Autoceļa pārvietošanas 
darbi tiks veikti par zemes īpašnieka «Kalna 
svētību kopienas» līdzekļiem.
Ceļa pārvietošanā jāievēro pašvaldības terito-
rijas plānojuma nosacījumi, jāveic visi saska-
ņojumi un citas normatīvajos aktos noteiktās 
prasības.

Pagarina telpu nomas līgumu
Deputāti nolēma uz gadu pagarināt Valles 
pamatskolas telpu īrnieka – skaistumkopšanas 
salona telpu īres līgumu. Īrnieks līdz šim bez 
kavējumiem maksājis visus līgumā minētos 
maksājumus.
Lēmums pieņemts pamatojoties uz telpu īrnieka 
un izglītības iestādes vadītāja iesniegumu.

RĪKOJUMS
Vecumnieku novada Vecumnieku pagastā
2020. gada 2. decembrī Nr. 3-21/2020/269

Par papildus epidemioloģiskās drošības 
pasākumu ieviešanu Vecumnieku 
novada pašvaldībā no 03.12.2020.

Ņemot vērā Ministru kabineta 2020. gada 9. 
jūnija noteikumus Nr. 360 «Epidemioloģiskās 
drošības pasākumi Covid-19 infekcijas izplatī-
bas ierobežošanai», papildinot 29. novembrī 
izdoto  rīkojumu Nr. 3-21/2020/259, uzdodu par 
pienākumu visiem pašvaldības darbiniekiem 
ievērot sekojošo:
1. No š. g. 3. decembra līdz nākamajam rīkoju-
mam novada domes ēku un pagasta pārvalžu 
ēku ārdurvis turēt slēgtas. Apmeklētāju ielaiša-
nu telpās atļaut tikai pēc iepriekšēja pieraksta. 
Novada domes, pagasta pārvaldes, bibliotēkas, 
tautas nama telpās apkalpot tikai apmeklētājus 
ar sejas maskām un pa vienam apmeklētājam, 
aicināt apmeklētājus veikt roku dezinfekciju 
un apmeklētājus reģistrēt reģistrācijas žurnālā.  
Ēkām ar vienu kopējo ieeju nepieciešams viens 
reģistrācijas žurnāls.
2.Par  apmeklētāju reģistrāciju atbildīgie dar-
binieki:

2.1. novada domes ēkā – KAC darbinieki;
2.2. Sociālā dienesta ēkā – Sociālā dienesta 
sekretāre-lietvede;
2.3. pagastu pārvalžu ēkās – lietvede-kasiere vai 
aizvietojošā persona;
2.4. bibliotēkās un tautas namos – attiecīgie 
iestādes darbinieki.
3. Telpās, kurās ir vairāk par vienu cilvēku, 
visiem jānēsā sejas maska. Sejas maskas var 
nenēsāt bērni līdz septiņu gadu vecumam un 
cilvēki, kuri acīmredzamu funkcionālu traucēju-
mu dēļ tās nevar lietot.
4. Darbiniekiem, veicot apmeklētāju apkalpo-
šanu, obligāti jālieto mutes un deguna aizsegus 
vai sejas aizsargstiklus. Pēc katra apmeklētāja 
veikt darba virsmu un rakstāmpiederumu de-
zinfekciju.
5. Ar š. g. 3. decembri novada domē un pa-
gastu pārvaldēs veikt tikai bezskaidras naudas 
norēķinus.
6. Atcelt citu juridisku un fizisku personu orga-
nizētos pasākumus pašvaldības iestāžu telpās.
7. Ar rīkojumu iepazīstināt visus pašvaldības 
darbiniekus.
8.Kontroli par šī rīkojuma izpildi uzdot darba 
aizsardzības speciālistam Mārim Plēsniekam.
9. Sabiedrisko attiecību nodaļai publicēt rīkoju-
mu pašvaldības mājaslapā www.vecumnieki.lv.

Izpilddirektore A.SaldābolaIzgaismots objekts Kurmenē.

īpašu centību, 
radot mums vi-

siem noskaņojumu pastaigai ielās, pastaigai da-
bā, svaigā gaisā, uzlabojot noskaņojumu. Paldies 
jums visiem, kas par to parūpējušies.
Vēlu visiem to baudīt, protams ievērojot šā laika 
prasības un nosacījumus attiecībā par 2+2 (divi 
cilvēki + divi metri), un attiecīgie kvadrātmetri. 
Bet, toties nekas nav teikts par divām zirņu 
bļodām, diviem šņukuriem un divām karstvīna 
glāzēm (pārmērīga alkohola lietošana ir kaitīga 
jūsu veselībai) un par visu pārējo dubultā.
Laimi, prieku, veselību - vismaz dubultā.
Lai klusi, gaiši un sirsnīgi Ziemassvētki. Laiks 
padomāt par sevi pašu, par sev vistuvāko.
Ja metāliskā Žurka mums varbūt laimi neatnesa, 
bet varbūt kādam arī atnesa, tad ceru ka metā-
liskais Vērsis būs devīgāks. Laimīgu, veiksmīgu 
un radošu darbu pilnu 2021.gadu! Vērša spēku, 
apdomību un darba spējas! 

 TURPINĀJUMS NO 1.  LPP.



Epidemioloģiskajai situācijai valstī pasliktinoties, 
saistībā ar Covid – 19 infekcijas izplatīšanos, un 
saistībā ar stingrāku epidemioloģiskās drošības 
pasākumu publiskās vietās un iekštelpās 
obligāti jālieto individuālās aizsardzības līdzekļi. 

Par mutes un deguna aizsega nelietošanu 
no 2020.gada 20.novembra paredzēta ad-
ministratīvā atbildība normatīvajos aktos 
noteiktajos gadījumos.
Lai nodrošinātu valstī noteikto epide-

mioloģiskās drošības pasākumu izpildi visiem 
iedzīvotājiem neatkarīgi no viņu sociālā un 
materiālā stāvokļa, 19.novembra Vecumnieku 
novada Domes ārkārtas sēdē deputāti pieņēma 
lēmumu. 

Tika nolemts nododot īpašumā bez atlīdzības 
divas daudzkārt lietojamās sejas maskas 
šādām fizisko personu grupām:
 • personām, kurām saskaņā ar normatīvajiem 

aktiem piešķirts trūcīgas vai maznodrošinātas 
personas statuss;
 • personām, kuras ir tiesīgas saņemt aprūpes 

mājās pakalpojumus.
Vecumnieku novada domes Sociālajam dienes-
tam jāveic daudzkārt lietojamo sejas masku 
izsniegšana pret parakstu augstāk minētajām 
fizisko personu grupām.
No 2020.gada 20.novembra Sociālais dienests 
sāka daudzkārt lietojamo sejas masku izdali. 
Otra daudzkārt lietojamā sejas maska tiks izda-
līta 2020. gada decembrī. Aicinām iedzīvotājus, 
kuriem ir spēkā trūcīgas vai maznodrošinātas 
personas statuss, kā arī personas, kuras saņem 
aprūpes mājās pakalpojumus, izņemt viņiem 
pienākošās daudzkārt lietojamās sejas maskas 
Vecumnieku novada domes Sociālajā dienestā, 
pagastu pārvaldēs pie sociālajiem darbiniekiem 
darba laika ietvaros, pēc deklarētās dzīvesvietas 
adreses. 
Pārtikas talonu izdale

Sociālais dienests turpina pārtikas talonu izdali. 
Laika periodā no 16.11.2020. līdz 04.12.2020., 
bērniem no 7.klases -12.klasei un 5.klasei un 
6.klasei no 30.11.2020 līdz 27.11.2020. izdalīti 
1111 taloni Vecumnieku novadā. Vecumnieku 
vidusskolā 136 pakas bērniem no 1.klases 
līdz 4.klasei, kad mācības notika attālināti no 
19.11.2020. līdz 27.11.2020.
Sākot ar 19.11.2020. Vecumnieku vidusskolā mā-
cības attālināti uzsāka 1.līdz 6.klāšu izglītojamie. 
Savukārt, viena 6.klase attālināti sāka mācīties 
no 16.11.2020. Tiklīdz tiek pieņemts lēmums par 
attālināto apmācību, bērnu vecāki vai likumiskie 
pārstāvji var rakstīt iesniegumus. Uz noveimbra 
beigām iesniegti 84 iesniegumi par pārtikas 
pakām un pārtikas taloniem. Nākas secināt, ka 
vecāki diemžēl ļoti reti vai nemaz neskatās infor-
māciju e-klasē. Aicinu sekot līdzi informācijai 
e-klasē par pārtikas paku un pārtikas talonu 

izdales laikiem un vietām. 
Audzis darba apjoms
Šajā ārkārtas situācijas laikā ļoti palielinājies 
Sociālā dienesta darba apjoms gan saņemot un 
apstrādājot iesniegumus, gan dalot daudzkārt 
lietojamās sejas maskas, gan dalot pārtikas talo-
nus izglītojamajiem un pārtikas pakas trūcīgām 
un maznodrošinātām personām, kā arī veicot 
tiešos sociālā daba pienākumus un uzdevumus. 

Ar nākamā gada 1.janvāri
Papildu lielajai darba slodzei notiek dažādu 
likumu pieņemšana, kur sākot ar nākošā gada 
1.janvāri vēl vairāk palielināsies darba ap-
joms Sociālajos dienestos. Grozījumi Sociālo 
pakalpojumu un sociālās palīdzības likumā 
paredz, ka palielināsies trūcīgas personas 
ienākumu līmenis no 128.06.euro uz 272 
euro pirmajai personai un 190 euro katrai 
nākamajai personai. Garantētā minimālā 
ienākumu līmenis no 64 euro palielināsies 
uz 109 euro pirmajai personai un 76 euro 
katrai nākamajai personai. Mājokļa pabalstā 
tiks noteikta vienota pieeja visās pašvaldībās 
mājokļa pabalsta aprēķināšanai. Likumā būs 
noteiktas mājokļa pabalsta izdevumu pozīcijas 
un Ministru kabinetam jāizstrādā normatīvus šīm 
pozīcijām un visās pašvaldībās - vienotu mājokļa 
pabalsta aprēķināšanas kārtību.
Šajā visiem īpaši grūtajā laikā valdība lemj par 
nodokļu palielināšanu un obligāto sociālās ap-
drošināšanas iemaksu veikšanu un jaunu funkci-
ju uzlikšanu pašvaldību Sociālajiem dienestiem. 
Proti, gadījumos, kad pašnodarbinātajam vai 
mikrouzņēmuma nodokļa maksātājam mēneša 
ienākumi būs mazāki par valstī noteikto mini-
mālo algu, tiem obligātās sociālās apdrošināša-
nas iemaksas nebūs jāveic, bet, lai tas nebūtu 
jādara, viņiem vajadzēs vērsties Sociālajā die-
nestā un noskaidrot, kādēļ ienākumi ir tik zemi. 
Tādēļ sociālo pakalpojumu nozares profesionālo 
organizāciju un nevalstisko organizāciju, kas 

sniedz dažādus sociālos pakalpojumus pārstāvji 
19.11.2020. pie Saeimas, tai skaitā arī Vecum-
nieku novada domes Sociālais dienests, pauda 
savu neapmierinātību ar LR Labklājības minis-
trijas līdzšinējo darba un komunikācijas stilu. 
Tiek vilcināta stratēģisku lēmumu virzīšana un 
strīdīgās situācijās būtisku lēmumu pieņemšanā  
netiek iesaistīti nozares sadarbības partneri. 
Tāpat nozares organizācijas kritiski vērtēja Lab-
klājības ministrijas vadības spēju aizstāvēt gan 
sociāli mazaizsargāto iedzīvotāju, gan nozarē 
strādājošo intereses, kā arī jaunu uzdevumu 
uzlikšanu sociālajiem darbiniekiem, kas nebūt 
nav sociālā darba būtība.

Ir adventes laiks, kas ienes cerību katrā mājā 
un katrā sirsniņā. Lai mums visiem šis laiks ir 
cerības, mīlestības un cilvēcības piepildīts.

Ina Jankeviča, Sociālā dienesta vadītāja
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Sociālais dienests turpina pārtikas talonu izdali. Laika periodā no 16.11.2020. līdz 04.12.2020., bērniem no 7. -12.klasei 
un 5.klasei,6.klasei no 30.11.2020 līdz 27.11.2020. izdalīti 1111 taloni Vecumnieku novadā.

Vecumnieku novada dome paziņo, ka 2021.gada 7.janvārī plkst.10.00 Rīgas ielā 29A Vecum-
nieku pagastā Vecumnieku novadā (domes sēžu zāles telpās, pagraba stāvā) notiks pašvaldības 
nekustamā īpašuma «Autoosta» nedzīvojamās telpas – kioska – un tam piederošo proporcionāli 
attiecināmo zemesgabala domājamo daļu nomas tiesību pirmā mutiskā izsole ar augšupejošu soli.

Sludinājums par IZSOLI

Informācija par nomas objektu:

Nomas objekta veids Nedzīvojama telpa 

Nomas objekta atrašanās 
vietas adrese 

Bauskas iela 5A, Vecumnieku pagasts, Vecumnieku novads, LV-3933

Nomas objekta sastāvs
Telpa 14,9 m² platībā, kadastra apzīmējums 4094 012 0726 001;
Telpai piederošas 149/18460 domājamās daļas no zemes gabala 
0,1846 ha platībā, kadastra numurs 4094 012 0726

Nomas objekta lietošanas 
mērķis

Saimnieciskā darbība, izņemot lietotu preču tirdzniecību

Iznomājamais termiņš Līdz 2025.gada 31.decembrim

Nepieciešamie 
kapitālieguldījumi

Nav

Tiesības nodot apakšnomā Nav

Cita nomas objektu 
raksturojoša informācija

Telpa nodrošināta ar atsevišķu ieeju

Nomas objekta apskates 
vieta un laiks

Nomas objektu apskatīt, kā arī saņemt papildu informāciju var 
katru darba dienu no plkst. 9 līdz 12 un no plkst. 13 līdz 14, iepriekš 
sazinoties ar Vecumnieku novada pašvaldības izpilddirektori Aigu 
Saldābolu pa tālruņiem 63960528, 28705298

Informācija par izsoli:

Izsoles veids Nedzīvojamas telpas nomas tiesību pirmā mutiskā izsole ar 
augšupejošu soli

Izsoles datums 2021.gada 7.janvāris

Izsoles laiks 10.00

Izsoles vieta Rīgas iela 29A, Vecumnieki, Vecumnieku pagasts, Vecumnieku no-
vads, LV-3933 (domes sēžu zāles telpās, pagraba stāvā)

Pretendentu pieteikšanās 
laiks

No publikācijas brīža Vecumnieku novada pašvaldības interneta 
mājaslapā www.vecumnieki.lv līdz 2021.gada 7.janvāra plkst.9.30

Pretendentu reģistrācija
Nomas tiesību pretendenti reģistrēties izsolei var Vecumnieku no-
vada domē Rīgas ielā 29 Vecumnieku pagastā Vecumnieku novadā, 
4. kabinetā, darba dienās no plkst. 9 līdz 12 un no plkst. 13 līdz 14.
Reģistrācija tiek izbeigta 2021.gada 7.janvārī plkst. 9.30.

Nosacītā telpas nomas mak-
sa mēnesī bez PVN

11 euro

Izsoles solis 1 euro

Citi iznomāšanas 
nosacījumi

Papildus telpas nomas maksai nomnieks maksā zemes nomas 
maksu 1,5 % apmērā (bet ne mazāk kā 28 euro gadā) no zemes 
attiecināmās domājamās daļas kadastrālās vērtības.
Nomas maksā nav iekļautas izmaksas par komunālajiem pakal-
pojumiem: ūdensapgādi, kanalizāciju, elektroapgādi un atkritumu 
izvešanu, ko nomnieks maksā patstāvīgi un tieši saskaņā ar pakal-
pojuma sniedzēja noteikto kārtību.
Nomniekam ir pienākums maksāt normatīvajos aktos paredzētos 
nodokļus un nodevas. 

Izsoles norises kārtība

Izsole notiek saskaņā ar Nekustamā īpašuma «Autoosta» nedzīvo-
jamo telpu nomas tiesību izsoles norises kārtību. Ar izsoles norises 
kārtību var iepazīties Vecumnieku novada pašvaldības interneta 
mājaslapā www.vecumnieki.lv, kā arī Vecumnieku novada domē 
Rīgas ielā 29 Vecumnieku pagastā Vecumnieku novadā, 4.kabinetā, 
darba dienās no plkst. 9 līdz 12 un no plkst. 13 līdz 14.

SOCIĀLĀ DIENESTA INFORMĀCIJA

Būtiski pieaudzis darba apjoms

Novembrī Vecumnieku novada 
Dzimtsarakstu nodaļā: 
reģistrētas 2 bērniņu dzimšanas – 1 meitenīte 
un 1 puisītis; laulības nav reģistrētas;
sastādīti 7 miršanas reģistri:

Vecumnieku pagastā
Regina Boževniece 
(1935.gada 15.aprīlis – 2020.gada 31.oktobris)
Viesturs Medinskis 
(1955.gada 4.februāris – 2020.gada 4.novembris)
Biruta Roze (1933.gada 30.oktobris – 2020.gada 
21.novembris)

Jānis Vīksna (1928.gada 28.februāris – 2020.
gada 23.novembris)
Skaistkalnes pagastā
Jānis Kačenovskis 
(1930.gada 3.jūnijs – 2020.gada 2.novembris)
Valles pagastā
Antons Groza 
(1964.gada 21.jūlijs – 2020.gada 1.novembris)
Viktors Čebatarevs (1951.gada 17.janvāris – 
2020.gada 7.novembris). 

Elga Kaļķe, Vecumnieku novada 
Dzimtsarakstu nodaļas vadītāja

DZIMTSARAKSTU NODAĻAS INFORMĀCIJA
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Vecumnieku novada Dome 2017.gada aprīlī 
uzsāka Eiropas Sociālā fonda (turpmāk – ESF) 
projekta «Veselības veicināšanas un slimību 
profilakses pasākumi Vecumnieku novadā» 
Nr.9.2.4.2/16/I/037 (turpmāk – projekts) akti-
vitāšu īstenošanu. 

Projekta aktivitātes notika 38 mēnešus. 
Šajā laikā īstenoti vairāki ar veselības 
veicināšanu un slimību profilaksi saistīti 
pasākumi. Piešķirtais finansējums akti-
vitāšu īstenošanai –106 895,00 EUR. Mi-

nētajā projekta īstenošanas periodā tika izlietots 
105 643,55 EUR. 
Pašvaldība 2020.gada maijā saņēma uzaici-
nājumu plānot projekta aktivitātes jaunajam 
periodam, kas būs līdz 2023.gada 31.decembrim. 
Informējam, ka projekta aktivitātes uzsāksies 
2021.gada janvārī, jo jāsagatavo līguma grozī-
jumi, kas Centrālajā finanšu un līgumu aģentūrā 
(turpmāk – CFLA) jāiesniedz līdz 1.jūnijam. 
Nākamajam periodam, projekta aktivitāšu 
īstenošanai, piešķirtais finansējums ir 73 818 
EUR. Vienošanās par projekta īstenošanu tika 
parakstīta augustā, aktivitāšu ieviešana tika 
plānota ar 2021.gada janvāri.

Projekta aktivitātes
Projektā iekļautas un apstiprinātas šādas akti-
vitātes:
 • informatīvā nodarbība «Ma-

zo lietu nozīme» - nodarbībā 
tiks sniegta informācija par 
bērna attīstības posmiem, kā 

veicināt to;
 • nodarbības ar sensorās integrācijas elemen-

tiem «Kids Gym» – pēc Veselības ministrijas 
pārbaudēm šī nodarbība tika novērtēta ar aug-
stāko vērtējumu un ieteikta kā labās prakses 
piemērs Latvijā;
 • zumbas nodarbības Vecumniekos;
 • fizioterapijas nodarbības Vecumniekos, Skaist-

kalnē un Vallē;
 • ūdens aerobikas nodarbības;
 • nometne «Aktīvais novadnieks»;
 • pasākums «Veselības diena darba kolektīvos»;
 • fitnesa nodarbības Vecumniekos;
 • praktiska nodarbība bērniem «Veselīgie kok-

teiļi» (aktivitāti īstenos izglītības iestādēs);
 • degvielas izmaksas, lai nodrošinātu nokļūšanu  

līdz ūdens aerobikas nodarbībām.
Šobrīd pašvaldība veic iepirkumus, lai no-
skaidrotu pakalpojuma sniedzējus plānotajām 
aktivitātēm.
Tā kā valstī ir izsludināta ārkārtējā situācija, 
projektā plānoto aktivitāšu ieviešana aizkavē-
sies. Sīkāku informāciju par projekta gaitu var 
uzzināt, zvanot Attīstības plānošanas nodaļas 
vadītājai – projektu vadītājai Dacei Šileikai pa 
tālruni 63920596. 

Dace Šileika,
Attīstības plānošanas nodaļas 

vadītāja – projektu vadītāja

Veselības veicināšanas projekta aktivitāšu 
ieviešana pandēmijas laikā atcelsies

Vecumnieku novada dome 2020.gada 1.jūnijā 
uzsāka ERAF projekta LLI-425 «Daudzfunkcio-
nālo centru - vietējās kopienas sociālās iek-
ļaušanas un izaugsmes veicinātāju attīstība» 
(turpmāk – projekts) īstenošanu. 

Projekta mērķis ir veicināt sociālo pakal-
pojumu pieejamību un veicināt cilvēku ar 
funkcionālajiem traucējumiem, senioru, 
riska grupas ģimeņu sociālo iekļaušanu, 
izveidojot vai uzlabojot multifunkcionālos 

centrus, kuros tiks nodrošināti sociālie pakalpoju-
mi un iekļaušanas pasākumi arī riska grupas jau-

niešiem un bērniem.
Pašvaldība projekta ietvaros veiks Sarkanās sko-
las otrā stāva pārbūvi, kur tiks izveidots dienas 
centrs. Šī gada septembrī tika parakstīts līgums 
par būvdarbu veikšanu. Darbus objektā veic SIA 
«Kvintets M» par kopējo summu 155 752,46 EUR 
(t.sk PVN 21%), autoruzraudzību nodrošinās SIA 
«Komunālprojekts» (līguma summa 1815,00 
EUR t.sk.PVN 21%), bet būvuzraudzību veic SIA 
«BaltLine Globe» (līguma summa 4725,00 EUR 
t.sk.PVN 21%). Būvdarbu izpildes termiņš - 12 
mēneši no līguma noslēgšanas dienas, neskaitot 
tehnoloģisko pārtraukumu.

Projekta LLI-425 ietvaros uzsākti būvdarbi 
Sarkanajā skolā

Projektu līdzfinansē: Interreg V-A Latvijas 
– Lietuvas pārrobežu sadarbības programma 
2014-2020. gadam,
www.latlit.eu; www.europa.eu; www.vecum-
nieki.lv
Programmas oficiālā tīmekļvietne: ht-
tps://latlit.eu/lli-425-develop-
ment-of-multifunctional-cen-
ters-as-driver-for-social-inclu-
sion-and-development-of-lo-
cal-community/
Šis raksts ir sagatavots ar Eiropas 
Savienības finansiālo atbalstu. 

Par šī raksta saturu pilnībā atbild Vecumnieku 
novada pašvaldība, un tas nekādos apstākļos 
nav uzskatāms par Eiropas Savienības oficiālo 
nostāju. 
Dace Šileika, Attīstības plānošanas nodaļas 

vadītāja – projektu vadītāja

Programma Interreg V-A Latvijas – Lietuvas pārrobežu sadarbības 
programma 2014-2020

Projekta nosaukums latviešu 
valodā

LLI-425 «Daudzfunkcionālo centru kā sociālās integrācijas 
virzītājspēka un vietējās kopienas attīstības veicināšana»

Projekta nosaukums angļu 
valodā

LLI-425 «Development of Multifunctional Centers as Driver 
for Social Inclusion and Development of Local Community»

Projekta saīsinātais nosaukums «Octopus»

Projekta mērķis

Veicināt sociālo pakalpojumu pieejamību un veicināt cilvēku ar 
funkcionālajiem traucējumiem, senioru, riska grupas ģimeņu 
sociālo iekļaušanu, izveidojot vai uzlabojot multifunkcionālos 
centrus, kuros tiks nodrošināti sociālie pakalpojumi un ie-
kļaušanas pasākumi arī riska grupas jauniešiem un bērniem

Projekta īstenošanas laiks 01.06.2020 – 31.05.2022. (24 mēneši)

Vadošais partneris Zemgales Plānošanas reģions (LV), www.zemgale.lv 

Projekta partneri 

Jelgavas novada pašvaldība (LV), www.jelgavasnovads.lv 
Auces novada pašvaldība (LV), www.auce.lv 
Vecumnieku novada dome (LV), www.vecumnieki.lv 
Pluņģes rajona pašvaldības administrācija (LT), www.plunge.lt 
Rokišķu rajona pašvaldības izglītības centrs (LT), 
www.rokiskiosc.lt 
Biržu rajona pašvaldības administrācija (LT), www.birzai.lt

Informācija par projektu:

Novembrī kopumā apkalpoti 44 izsaukumi 
(Vecumnieku pagastā - 36 izsaukumi, Skaist-
kalnes pagastā - 1 izsaukums, Valles pagastā 
- 1, Kurmenes pagastā – 0 izsaukumu, Bārbeles 
pagastā – 1 izsaukums un Stelpes pagastā – 5 
izsaukumi, t.sk. apkalpoti 12 Valsts policijas iz-
saukumi. Vienu reizi sniegts atbalsts Sociālajam 
dienestam un Bāriņtiesai. 
Sniegta palīdzība  Valsts policijas darbiniekiem 
vienas personas aizturēšanā, kura uzvedās 
agresīvi un atteicās pārtraukt likumpārkāpumu.
Desmit personām izteikti aizrādījumi par sa-
biedriskās kārtības noteikumu pārkāpumiem. 
Trīspadsmit reizes personām, kas bija alkohola 
reibumā vai kurām bija veselības problēmas, 
palīdzēts nokļūt dzīvesvietā. Viena persona al-
kohola reibumā un bez dzīvesvietas četras reizes 
nogādāta Sarkanā krusta nakts patversmē.
Fiziska palīdzība Valsts policijai, Valsts neatlieka-
mās medicīnas palīdzības dienestam u.c. sniegta 
divpadsmit reizes.
Divas reizes izmantoti dzīvnieku patversmes 
pakalpojumi.
Valsts svētki aizvadīti mierīgi, bez īpašiem 
incidentiem.

Kādi bijuši izsaukumi
Izsaukumi joprojām pamatā tie paši, kas ie-
priekš, t.i., konflikti ģimenē, konflikti starp kai-
miņiem, klaiņojoši dzīvnieki, atkritumu apsaim-
niekošanas noteikumu pārkāpumi, trokšņošana, 
alkoholisko dzērienu lietošana sabiedriskā vietā, 
palīdzības sniegšana personām, kuras saviem 
spēkiem nevar nokļūt dzīvesvietā.

Saņemta kārtējā informācija par izmestiem 
maisiem ar sadzīves atkritumiem Zvirgzdes 
mežā. Var redzēt, ka atkritumi atvesti vienā 
reizē. Pēc atkritumu satura spriežot kāds iztīrījis 
māju no gadiem krātiem atkritumiem. Ieteikums 
iedzīvotājiem nekad neizmantot individuālos 
atkritumu izvedēju piedāvājumus. Visbiežāk 
šādos gadījumos atkritumi nenonāk atkritumu 
poligonos, bet mežā. 
Lūgums iedzīvotājiem – pamanot kādu pie-
sārņotāju, piefiksēt auto marku, krāsu, valsts 
numuru un nekavējoties ziņot Valsts policijai 
pa tālruni 110 vai dežurējošam kārtībniekam 
pa tālruni 25477131. 

Edgars Polis,
Sabiedriskās kārtības nodaļas vadītājs

SABIEDRISKĀS KĀRTĪBAS NODAĻA INFORMĒ

Turpina piesārņot Zvirgzdes mežu

Lai radītu interesi par uzņēmējdarbības aizsāk-
šanu vai esošās uzņēmējdarbības attīstīšanu 
un veicinātu uzņēmējdarbības vides attīstību 
novadā, Vecumnieku novada dome izsludinājusi 
biznesa ideju konkursu «Esi uzņēmējs Ve-
cumnieku novadā 2021».

Konkurss tiek rīkots ceturto gadu un tajā 
varēs piedalīties gan fiziskas personas, 
kuras ir gatavas uzsākt uzņēmējdarbību 
Vecumnieku novada administratīvajā te-
ritorijā, gan saimnieciskās darbības vei-

cēji un uzņēmumi, kas savu faktisko darbību veic 
Vecumnieku novada administratīvajā teritorijā. 
Konkursa īstenošanai kopējais piešķirtais finan-
sējums ir 7000,00 EUR no pašvaldības budžeta 
līdzekļiem. 
Vienam konkursa dalībniekam maksimālais 
pieejamais finansējums ir 1500,00 EUR, ja tā ir 
fiziska persona, kura ir gatava uzsākt uzņēmēj-
darbību Vecumnieku novada administratīvajā 
teritorijā vai tā ir juridiska vai fiziska persona, 
kuras saimnieciskā darbība reģistrēta ne ilgāk 
kā 18 mēnešus no pieteikuma vērtēšanas brīža. 
Līdz 1000,00 EUR lielu finansējumu varēs saņemt 
saimnieciskās darbības veicēji vai uzņēmumi, 
kuru saimnieciskā darbība reģistrēta ilgāk kā 
18 mēnešus.
Biznesa ideju konkursā apstiprinātie preten-
denti piešķirto finansējumu varēs izmantot 
specifiskas tehnikas vai iekārtas iegādei, dažādu 
ārpakalpojumu izdevumu segšanai (piemēram, 
grāmatvedības, jurista, uzņēmuma reģistrācijas, 
bankas konta atvēšanas izmaksas), interneta 
mājas lapas izstrādei, telpu remontam, spe-
cifiska rakstura darbaspēka apmācībām un 
citām pamatotām vajadzībām, kuras apstiprina 
konkursa vērtēšanas komisija.
Konkurss norisinās no 2021.gada 1. februāra 
līdz 2021.gada 31. maijam un tam ir noteikti 
divi pieteikšanās termiņi:
1) 1. februāris – 31. marts;
2) 1. aprīlis – 31. maijs.
Projektu pieteikumi tiek pieņemti līdz brīdim, 
kamēr konkursa īstenošanai pieejamais finan-
sējums tiek izlietots pilnā apmērā vai pieeja-
mais finansējums ir lielāks par 1500,00 EUR. Ja 
pieejamais finansējums ir mazāks par 1500,00 
EUR, konkurss tiek slēgts.
Pretendentiem noteiktās prasības un nosacīju-
mi, atbalstāmās un neatbalstāmās izmaksas, 
kā arī vērtēšanas kārtība aprakstīta konkursa 

nolikumā. 
Ar konkursa nolikumu var iepazīties:
 • pašvaldības mājaslapā internetā www.ve-

cumnieki.lv;
 • Vecumnieku novada domē Attīstības - plāno-

šanas nodaļā (Rīgas iela 29, Vecumnieki, Vecum-
nieku pagasts, Vecumnieku novads, LV - 3933);
 • nosūtot pieprasījumu uz e-pasta adresi: alina.

zukauska@vecumnieki.lv, dace.sileika@vecum-
nieki.lv, lai saņemtu nolikumu elektroniski. 

Alīna Žukauska, Attīstības – plānošanas 
nodaļas projektu koordinatore 

Tālr. 63920596; e-pasts: 
alina.zukauska@vecumnieki.lv

Februārī gaidīs jauno biznesa ideju pieteikumus



APSVEIKUMS

Pašvaldībā 52020. gada 11. decembrī

VISA INFORMĀCIJA PAR NORISĒM VECUMNIEKU NOVADĀ: VECUMNIEKI.LV

Janvārī Vecumnieku novada dome izsludināja 
biznesa ideju konkursu «Esi uzņēmējs Vecum-
nieku novadā 2020», ar kopējo ap-gūstamo 
finansējumu 7000,00 EUR no pašvaldības 
budžeta līdzekļiem. Vienam konkursa dalīb-
niekam maksimālais pieejamais finansējums 
- līdz 1500,00 EUR. 

Konkurss notiek no 2020. gada 2. janvāra 
līdz 30. oktobrim un tam ir noteikti 3 pie-
teikšanās termiņi. Pēdējais, trešais, bizne-
sa ideju pieteikumu iesniegšanas termiņš, 
noslēdzās 30.oktobrī, uz to tika saņemti 

seši pieteikumi, taču uz tikšanos ar vērtēšanas 
komisiju tika virzīti četri pretendenti, jo divi no 
pieteikumiem nebija sagatavoti atbilstoši admi-
nistratīvās vērtēšanas kritērijiem. 

Upeņu audzēšanas bizness
Viens no konkursa pretendentiem, SIA «Bio 
Berries», nodarbojas ar lauksaimniecību – aug-
ļkopību, kas apsaimnieko bioloģisko upeņu 
komercdārzu 9,6 ha platībā Vecumnieku novada 
Skaistkalnes pagasta «Strēlniekos». Tā kā Latvijas 
tirgus ir piesātināts ar bioloģisko upeņu piedā-
vājumu, uzņēmums plāno izaudzētās upenes 
eksportēt uz Skandināviju, Āziju un Dienvideiro-
pu. Drīzumā uzņēmums plāno iestāties koope-
ratīvā «Bio Berries Latvia», kur ir apvienojušies 
lielākie Latvijas upeņu audzētāji, kas kopīgi 
slēdz līgumus ar pasūtītājiem, lai nodrošinātu 
nepieciešamo pieprasījuma apjomu ar upenēm. 
Ar konkursā saņemto atbalstu uzņēmums plāno 
iegādāties apdobju frēzi un rindstarpu frēzi, lai 
varētu uzturēt esošā tīruma rindu starpas un 
upeņu stādu apdobes tīras no nezālēm. Iegādātā 
tehnika uzlabos augsnes sastāvu un nenomāks 
upeņu stādu augšanas attīstību. 
Vērtēšanas komisija, izvērtējot pretendenta 
pieteikumu un sniegto prezentāciju, nolēma 
atbalstīt SIA «Bio Berries» biznesa idejas pietei-
kumu, nosakot maksimālo pieejamo finansēju-
mu 1500,00 EUR.

Veselības veicināšana
Otrs konkursa pretendents ir biedrība «7 ma-
ņas», kuras mērķis ir katras personības vispu-
sīga attīstība sabiedrības psihiskās, sociālās un 
fiziskās veselības veicināšanai. Līdz šim biedrība 
vada un organizē bērniem nodarbības ar sen-
sorās integrācijas elementiem, runas attīstības 
nodarbības, vecāku laiku. Biznesa ideju konkursa 
ietvaros pretendents Vecumnieku pansionāta 
«Atvasara» telpās plāno izveidot ģimenēm drau-
dzīgu trenažieru zāli, kurā būs iespēja pilnveidot 
un attīstīt savu fizisko sagatavotību gan patstā-
vīgi, gan fizioterapeita vadībā. Turklāt ir plānots 
iegādāties arī speciāli paredzētus trenažierus 

bērniem, lai ne tikai sekmētu fiziskās kustības, 
bet arī ģimenei būtu iespēja aktīvi pavadīt laiku 
kopā. Pašvaldības piešķirtais finansējums tiks 
izmantots kā līdzfinansējums Lauku atbalsta 
dienesta atbalstītā projekta «Fiziskās aktivitātes 
kā medikaments» līdzfinansēšanai, lai iegādātos 
trenažieri pieaugušajiem un bērniem. 
Vērtēšanas komisija pretendenta pieteikumu 
atbalstīja, nosakot 750,00 EUR lielu finansējumu. 

Atbalsts bišu mājai
Trešais pretendents, Ēriks Kristapsons, ir izvei-
dojis bišu darvu Vecumnieku novada Bārbeles 
pagasta «Stiebriņos» un biznesa ideju konkursā 
saņemto finansējumu plāno izmantot kā līdzfi-
nansējumu Lauku atbalsta dienesta atbalstīta-
jam projektam «Bišu SPA». Projekta ietvaros 
plānots uzbūvēt bišu māju, kas ir speciāli izga-
tavota konteinera tipa ēka, kurā ir izveidotas 
guļvietas virs bišu kasetēm. Bišu kasetes ir droši 
norobežota vieta, kur uzturas bites, no telpas, 
kur atrodas viesi. Uzturoties telpā, viesi var 
baudīt bišu saimes aromātus (vasks, propoliss, 
nektārs) un sajust bišu vibrācijas – sanēšanu. 
Tas viss rada nomierinošu atmosfēru un iespēju 
cilvēkiem kvalitatīvi atpūsties.
Vērtēšanas komisija pretendenta pieteikumu 
atbalstīja, nosakot finansējumu 1000,00 EUR 
apmērā.

Līgumu neslēgs
Ceturtais biznesa ideju konkursa pieteikuma 
iesniedzējs ir Stelpes pagasta zemnieku saimnie-
cība «Līdumi», kurā no 2019. gada rudens notika 
paaudžu maiņa, un saimniecības vadības grožus 
no tēva pārņēmusi Laura Čerpinska. Zemnieku 
saimniecība «Līdumi» ir bioloģiski sertificēta un 
nodarbojas gan ar augkopību, gan ar lopkopību. 
Projekta ietvaros plānots iegādāties graudu 
placinātāju, kas ir piemērotākais spēkbarības 
pārstrādes risinājums, lai liellopiem būtu labāks 
dzīvmasas pieaugums. 
Vērtēšanas komisija pretendenta biznesa ideju 
atbalstīja, nosakot finansējumu 500,00 EUR 
apmērā, taču pretendents izlēma līgumu par 
finansējuma piešķiršanu un izlietojumu ar paš-
valdību neslēgt.
Aicinām visus interesentus piedalīties 2021.
gadā izsludinātajā biznesa ideju konkursā «Esi 
uzņēmējs Vecumnieku novadā 2021» un pieteikt 
savu biznesa ideju, lai pretendētu uz pašvaldības 
finansējumu savas biznesa idejas īstenošanai! 
Kopējais konkursa rīkošanai piešķirtais finansē-
jums no pašvaldības ir līdz 7000,00 EUR. Vienam 
pretendentam pieejamais grants ir līdz 1500,00 
EUR jauniem uzņēmumiem vai līdz 1000,00 EUR 
uzņēmumiem, kuru saimnieciskā darbība ir 
reģistrēta ilgāk kā 18 mēnešus.  

Alīna Žukauska, Attīstības – plānošanas 
nodaļas projektu koordinatore 

Tālr. 63920596; 
e-pasts: alina.zukauska@vecumnieki.lv

Noslēdzies konkursa «Esi uzņēmējs 
Vecumnieku novadā 2020» trešais 
pieteikumu termiņš 2020. gada pirmajā pusē 

SIA «KEEFA» sadarbībā 
Eiropas vadošo pārtikas 
i n o v ā c i j u  v i r z ī t ā j u  
E I T  FOOD (Cosumer 
Engagement Labs) uzsāka 
darbu pie jauna produkta 

izstrādes. EIT FOOD darbības pamatvirziens ir 
pārtikas sistēmas ilgtspējības, veselīguma un 
uzticamības uzlabošana un pilnveide. 

Minētajā projektā kopā ar SIA «KEEFA» 
iesaistīta Latvijas Lauksaimniecības 
universitātes (LLU) Pārtikas tehno-
loģijas fakultāte un ražošanas uzņē-
mums SIA «Spirulina Nord». 

Produkta izstrādes gaita
Uzsākot projektu, šī gada jūnijā, LLU Pārtikas 
tehnoloģijas fakultātes pētnieku un mācībspēku 
grupa (Solvita Kampuse, Dace Kļava un Evita 
Straumīte) strādāja ar 15 cilvēku brīvprātīgo 
Latvijas senioru grupu vecumā no 65 gadiem. 

COVID 19 pandēmijas dēļ darbs norisinājās tieš-
saistes vidē. Visi dalībnieki tika sadalīti trīs darba 
grupās un, kopā pildot dažādus uzdevumus, 
ģenerēja jaunu produktu idejas. Darba grupu 
mērķis bija radīt inovatīvus produktus, ko paši 
seniori vēlētos lietot uzturā. Rezultātā no visām 
ģenerētajām idejām uzņēmums SIA  «KEEFA» 
un SIA «SpirulinaNord» ir nolēmuši sagatavot un 
tirdzniecībā piedāvāt jaunu, unikālu produktu - 

«Dārzeņu pasta ar spirulīnu».

Kāds būs jaunais produkts
2021. gada pavasarī ar šo produktu plānots 
paplašināt SIA «KEEFA» ražojumu sortimentu 
zem jau iemīļotā zīmola «Simply food». Jauniz-
strādātais produkts atšķirsies ar pikanto garšu un 
tā pielietojumu. Tas būs kā piedeva, piemēram, 
pie gaļas ēdieniem, uz apgrauzdētas maizītes, 
brokastīs u.c. Produkts būs unikāls ar to, ka tas 
saturēs spirulīnu, ko ražo Latvijas uzņēmums SIA 
«SpirulinaNord».  Spirulīna ir mikroaļģe, kas ir 
olbaltumvielu un dažādu antioksidantu avots un 
kombinācijā ar Latvijā audzētiem dārzeņiem un 
garšaugiem, jaunizstrādātais produkts «Dārzeņu 
pasta ar spirulīnu» bagātinās netikai ēdienreizē 
lietoto produktu garšu, bet arī to vērtību. 

Projekta pašreizējā posmā noslēdzas darbi pie 
receptūras, iepakojuma un dizaina iztrādes, lai 
2021. gada sākumā notiktu pirmie produkta 
ražošanas testi un laboratoriskie izmeklējumi. 
Katra jauna produkta izstrāde prasa lielu piepūli, 
uzmanību un sagatavošanas darbus, jo, pirms 
produkta iepildīšanas iepakojumā, tiek ieguldīti 
līdzekļi un laiks, lai saprastu, kāds būs produkts, 
kā un kāpēc tādu ražot. 
Uzņēmuma SIA «KEEFA» valdes priekšsēdētājs 
Roberts Cešeiko atzīst, ka uzņēmums piekrita 
iesaistīties šāda veida projektā un produkta iz-
strādē, jo tā ir unikāla pieredze ne tikai produkta 
izstrādē, bet tā ir arī savādāka pieeja ideju ģe-
nerēšanai. Metode ar konkrētas cilvēku grupas 
atbalstu, ļauj izzināt, kādas garšas, produkta 
veidus un vērtības cilvēki saskata un vēlas redzēt 
produktos, kurus viņi labprāt lietotu ikdienā. 
Šo produktu, ko palīdzēja izstrādāt seniori, 
noteikti novērtēs arī citu vecuma grupu patē-
rētāji, jo viens no galvenajiem darba grupas 
uzstādījumiem ir:produktam jābūt unikālam, 
veselīgam, inovatīvam taču jau ar Latvijā pazīs-
tamām garšām.

«Vecumnieku Novada Ziņas» uzrunāja SIA 
«KEEFA» vadītāju Robertu Cešeiko. 
– «Šis nav pirmais projekts, kurā iesaistāmies. 
Uzņēmums vienmēr pieņem izaicinājumus 
un jaunas idejas, kas ir viens no uzņēmuma 
attīstības pamatfaktoriem. Esam iepriekš pie-
dalījušies Lauku atbalsta dienesta projektos, bet 
šis ir unikāls. Strādājot kopā gan ar teorētiķiem, 
gan sabiedrības grupu, gan sadarbības part-
neri – uzņēmēju – rezultāts būs kvalitatīvs un 
ilgtspējīgāks,» skaidro R. Cešeiko.
Viņš uzsver, ka šajā projektā ir svarīgi ne tikai 
izstrādāt recepti, saražot un jauno produktu, 
ieviest tirgū, bet arī  veikt pētījumu, kā produk-
tam «klājas» tirgū. Kuros reģionos produkts tiek 
pirkts vairāk, izstrādāt secinājumus un priekšli-
kumus jaunā produkta veiksmīgākai integrēša-
nai veselīgu, Latvijā ražotu produktu tirgū.  

Informāciju apkopoja Andra Matuļenko, 
VNZ redaktore

SIA «KEEFA» projekta rezultātā ražos 
jaunu produktu

Tuvojas Ziemassvētku laiks – cerību, jaunu 
sapņu piepildījuma laiks. Vecumnieku novada 
bāriņtiesa izsaka atzinību un pateicību visām 
novadā dzīvojošām ģimenēm, kuras audzina 
bērnus un rūpējas par viņiem, neatkarīgi no tā, 
vai tā ir vecāku, vecvecāku, aizbildņu ģimene, 
vai audžuģimene.

Šajā ārkārtējās situācijas laikā gribas ikvie-
nam novēlēt: ticiet sapnim - tas piepildī-
sies, ceriet uz brīnumu - un tas nāks! Mī-
liet! Un pasaule atsmaidīs pretim daudz 
sirsnīgāk!

Svētku laikā būs garas brīvdienas. Kā rīkoties, 
ja ir bažas par bērna drošību? Neatstāj to bez 
ievērības! Par bērna apdraudējumu nekavējoties 
ziņo atbildīgajām instancēm.

Kur zvanīt:
 • vienotais ārkārtas palīdzības izsaukumu 

numurs - 112;
 • Valsts policijas palīdzības numurs – 110;
 • Neatliekamās medicīniskās palīdzības 

numurs - 113.

Saudzēsim sevi un savus tuvākos. Lai visiem 
veselība, laime, prieks un saticība! Lai katra sirds 
siltums arī turpmāk sasilda ikvienu, ko satiekat 
savā ceļā! Lai acis saskata gaišumu, dāvājot 
prieku, lai katrs jauns rīts atnes ko nezināmu, 
lai katra diena steidz satvert un piepildīt to, lai 
vakars atalgo ar prieku un mieru! 

Evita Caune, 
Vecumnieku novada

 bāriņtiesas piekšsēdētāja 

BĀRIŅTIESAS INFORMĀCIJA



Laikā no 01.06.2020.- 15.12.2020. biedrība 
«Skaistkalnes lauku sieviešu klubs «Mēmelīte»» 
īstenojusi  Valsts kultūrkapitāla fonda un v/as 
«Latvijas valsts meži» atbalstītās «Zemgales 
kultūras programmas 2020» atbalstīto  projektu 
«Dzīparu pie dzīpara liekot.» 

Projekta mērķis - kultūras mantojuma vēr-
tību saglabāšana, pārmantoša-
na un popularizēšana, atjauno-
jot amatniecības virziena - au-
šanas prasmes - Skaistkalnē un 

tuvējos pagastos. 
Vasarā tika veikti sagatavošanas dar-
bi: atvestas un un uzstādītas stelles, 
atlasīti darbi izstādei no ļoti apjomīgā 
amatnieces Rasmas Statkauskas darbu 
klāsta, gatavotas vienkāršas konstruk-
cijas darbu eksponēšanai u.t.t. 
Lai popularizētu projektu un radītu 
interesi par aušanas amatu, visu 
septembri Skaistkalnes pagasta pār-
valdē un Novadpētniecības centrā 
bija apskatāma aušanas nodarbību 
vadītājas darbu izstāde. Apmeklētāju  
intereses dēļ bija paredzēts izstādi 
pagarināt, atstājot ekspozīciju līdz 
oktobra beigām, taču stājās spēkā 
pirmie  ierobežojumi valsts iestāžu 
apmeklējumā. 

Aušanas nodarbības-sarežģītas
Septembra vidū sākās apmācības. Par 
aušanas apguvi sākumā interesi izrā-
dījā tieši 10 sievas, vēlāk pievienojās 
vēl divas. Lai pievērstos aušanai, ar in-
teresi vien ir par maz. Pirmām kārtām 
jāzina steļļu uzbūve un jāsaprot, kāda 
ir katras detaļas funkcija. Auduma ie-
kārtošana stellēs izrādījās sarežģītāka 
kā ķīnas ābece. «Svešvārdi» – šķieti, nītis, velki, 
riekums, platumturis, velku bize, kāsītis, sistava, 
caursviede un daudzi citi likās kā no tās pašas 
ābeces nākuši. Dalībnieces saprata, ka jābūt 
milzīgai pacietībai, rūpīgumam, asam prātam 
un spējai koncentrēties. Šīs īpašības nepiecie-

šamas, lai varētu uzzīmēt izstrādājuma tehnisko 
rakstu un audumu pareizi iekārtot stellēs. Ja 
kļūdās kaut vai par vienu diegu, raksts nojūk, 
tad kļūda jāizlabo un darbs jāsāk no jauna. Lai 
pēc ilgās un grūtās auduma iekārtošanas inte-
resentes neaizbiedētu un viņas  tomēr labāk 
nepievērstos ķīniešu valodas apguvei, aušana 
sākās ar pašu vienkāršāko- vienkārtnī austiem 
grīdceliņiem. Pamatmateriāls tiem ir trikotāžas 
auduma strēmeles, bet mūslaikos visu lieko 
utilizē. Dažai labai topošai audējai grīdceliņa 

vārdā nācās ķerties arī pie funkcināla apģērba 
sadalīšanas strēmelēs, kā dēļ tika apdraudēti, 
piemēram,  dzīvesbiedra  t-kreklu krājumi 
skapī. Pirmais noaustais grīdceliņš bija 3m garš 
kopdarbs, kurā katra dalībniece pēc kārtas no-
auda savus gabaliņus, mēģinot saskaņot krāsu 
pārejas. Vislielākais laukums no sava kamola 
sanāca Ērikai Ormanei, jo viņa šim nolūkam 

sagrieza garo kleitu lillā krāsā, ko iegādājusies 
kā kāzu viešņa. «Aķis lūpā», teica sievas un bija 
gatavas darbu turpināt. 
Pandēmijas laikā mācās individuāli
Vairs nebija tik vienkārši pandēmijas pastiprinā-
šanās un ar to saistīto papildu ierobežojumu dēļ. 

Nācās pāriet uz individuālo apmācību grafiku, 
kā dēļ pagarinājās pasniedzējas darba stundas,  
palēninājās prasmju apguves temps un apjoms. 
Grūti bija darboties tikai vienās stellēs arī tāpēc, 
ka jā... Tika rasta iespēja uzstādīt otras stelles, 
kā arī tikt pie pāris mazajām stellītēm. Tas deva 
iespēju paplašināt apgūstamo prasmju klāstu. 
Nākošajos  grīdceliņos jau bija jāieauž izvēlētais 
raksts un iepriekš izmantoto divu paminu vietā 
jāstrādā ar četrām. 
Stelpiete Rita Macpane jau tiktāl apguvusi 

prasmes, ka 
iecerējusi ot-
rās stellēs ko-
pā ar Rasmu 
veidot jaunu 

iesējumu un aust lakatu. 
Pirmā izstāde
1.decembrī Skaistkalnes tautas namā tika atklāta 
«Ziemassvētku izstāde». Tajā tika izstādīti audēju 
projekta dalībnieču pirmie austie un arī citi rok-
darbi, senioru kopas «Saulgriezes» rokdarbnieču 
veikums. Senioru darbu klāstā ir Annas Ziemeles 
austie grīdceliņi, Anna pie stellēm rosās savās 

mājās. Iedzīvotāji vēl nebija izlasījuši skaisto 
izstādes afišu, kad 3. decembrī  spēkā stājās 
rīkojums, kas aizliedz izstāžu rīkošanu. Patreiz 
ekspozīcija ir «nogaidīšanas režīmā», jāvadās 
pēc tālākajiem apstākļiem. 

Neskatoties uz visām grūtībām un šķēršļiem, 
projekta mērķi ir sasniegti. Pārsteidzoši, ka 
topošo audēju skaits pagaidām nav samazi-
nājies, apmācību laikā tieši papildinājies. Līdz 
īstai amatprasmei vēl tāls ceļš ejams, tādēļ   
sadarbībā ar pašvaldību būtu jārod iespēja šo 
darbu turpināt.
Aušanas prasme ir svarīga tradicionālā ne-
materiālā kultūras mantojuma sastāvdaļa un, 
atbalstotun veicinot tās apguvi, tiek nodrošināta 
šī amata pārmantošana un nodošana nāka-
majām paaudzēm, kā nacionālās identitātes 
vērtība. 

Laima Indriķe, projekta vadītāja
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Pirmie soļi aušanas prasmēs. Pirmā no kreisās - Rasma Statkauska, apmācību vadītāja. Foto-Laima Indriķe.
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Mācību dalībniece Gita Biezā demonstrē 3m garo pirmo 
kopdarbu.

Pamatojoties uz atklāta konkursa ar ID Nr. 
ND2018/2 «Atkritumu apsaimniekotāja izvēle 
Vecumnieku novadā» rezultātiem, starp Ve-
cumnieku novada domi un SIA «Eco Baltia vide» 
(turpmāk tekstā arī Apsaimniekotājs) 2018.gada 
5.novembrī noslēgts līgums Nr. 5-38.3/2018/806 
par atkritumu apsaimniekošanas pakalpojuma 
nodrošināšanu Vecumnieku novadā.

Apsaimniekotājs informē, ka 2020.gada 
23.novembrī Saeimā tika atbalstīti gro-
zījumi Dabas resursu nodokļa likumā 
(turpmāk tekstā  -  Likums), kuri stāsies 
spēkā pēc izsludināšanas normatīvo ak-

tu noteiktā kārtībā. Likuma grozījumi paredz, ka 
tiks palielināta dabas resursu nodokļa (turp-
māk tekstā – DRN) likme par 1 tonnas sadzīves 
atkritumu apglabāšanu turpmākajos gados: laika 
posmā no 01.01.2021 līdz 31.12.2021. – 65.00 EUR/
tn, no 01.01.2022. līdz 31.12.2022. – 80.00 EUR/tn, 
bet no 01.01.2023. - 95.00 EUR/tn. Minēto likmju 
paaugstināšanās arī turpmāk ietekmēs mak-
su par sadzīves atkritumu apsaimniekošanu.

Kas veido atkritumu apsaimniekošanas 
maksu
Atkritumu apsaimniekošanas likuma (turpmāk 
tekstā – AAL) 39.panta pirmajā daļā noteikts, ka 
nešķirotu sadzīves atkritumu apsaimniekošanas 
maksu atkritumu sākotnējam radītājam vai 
valdītājam veido: 
1) pašvaldības lēmumā apstiprinātā maksa par 
sadzīves atkritumu savākšanu, pārvadāšanu, 
pārkraušanu, šķirošanu un citām normatīvajos 
aktos noteiktajām darbībām, ko veic pirms 
atkritumu reģenerācijas un kas samazina ap-
glabājamo atkritumu apjomu, par uzglabāšanu, 
dalītās atkritumu savākšanas, pārkraušanas un 
šķirošanas infrastruktūras objektu uzturēšanu 
atbilstoši līgumam, kuru noslēgusi pašvaldība 
un atkritumu apsaimniekotājs; 
2) Sabiedrisko pakalpojumu regulēšanas komi-
sijas apstiprinātais tarifs par sadzīves atkritumu 
apglabāšanu atkritumu poligonos.
AAL 41.panta pirmās daļas 9.punkts nosaka, 
ka tarifā par atkritumu apglabāšanu poligonos 
iekļauj dabas resursu nodokli normatīvajos aktos 
noteiktajā apmērā par atkritumu apglabāšanu, 
savukārt AAL 39.panta 12. daļā noteikts, ka, ja 
līguma darbības laikā normatīvajos aktos noteik-
tajā kārtībā ir apstiprināts cits tarifs par sadzīves 
atkritumu apglabāšanu atkritumu poligonā, 
atkritumu apsaimniekotājs iekļauj apstiprināto 
tarifu atkritumu apsaimniekošanas maksā ar 
tarifa spēkā stāšanās dienu.
Poligona «Brakšķi» tarifs attiecīgi no 2021.
gada 1.janvāra pieaugs un būs 65.48 EUR/t 
bez PVN līdzšinējo 58.69 EUR/t vietā. 

Ja Likuma grozījumi tiks izsludināti atbalstītajā 
redakcijā, minētās maksas izmaiņas stāsies spē-
kā no 2021.gada 1.janvāra. SIA «Eco Baltia vide» 
informēs, ja šajā vēstulē sniegtajā informācijā 
par plānoto sadzīves atkritumu apsaimniekoša-
nas maksas pieaugumu būs izmaiņas.

Izmaiņas 
atkritumu 
apsaimniekošanas 
maksā

Saistībā ar Likumā noteikto, paaugstināsies 
maksa par nešķirotu sadzīves atkritumu 
apsaimniekošanu Vecumnieku novadā, un 
plānots, ka no 2021.gada 1.janvāra tā būs 
14.67 EUR/m³ bez PVN, 17.75 EUR/m³ ar 
PVN 21%, maksa par lielgabarīta atkritumu 
apsaimniekošanu  - 17.23 EUR/m³ bez PVN, 
20.85 EUR/m³ ar PVN 21%. 

Jautājumu ga-
dījumā lūdzam 
sazināties ar SIA 
«Eco Baltia vide» 
Klientu apkalpo-
šanas un pārdo-

šanas nodaļas vadītāju Viku Markavu, 
tālr. 29402574, e-pasts: vika.markava@ecobal-
tiavide.lv.

Direktors Andris Ziemelis

Skaistkalnē ar interesi apgūst aušanas 
amata pirmās prasmes

Aušanas nodarbību dalībnieces. Prieks, ka izdodas!
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Otro reizi pandēmijas laikā valstī izsludināta 
ārkārtējā situācija. Kā pirmajā ārkārtējās 
situācijas reizē, tā arī šoreiz, tas smagi skar 
izglītības jomu. Šajā reizē valdības nostāja - 
pēc iespējas ilgāk saglabāt klātienes apmācību 
skolās. Diemžēl nedēļu pēc nedēļas, situācijai 
pasliktinoties, attālinātās mācības uzsāk arvien 
plašāks klašu skaits. Laikā, kad top šis raksts, 
mācības klātienē turpina vairs tikai pirmo līdz 
ceturto klašu audzēkņi un pirmsskolēni. Kāda 
būs rītdiena?

Kā pašreizējo situāciju, salīdzinājumā ar 
pavasara attālinātajām mācībām, vērtē 
mūsu novada izglītības iestāžu vadītāji, to 
centās noskaidrot «Vecumnieku Novada 
Ziņas», uzrunājot trīs mācību iestāžu va-

dītājus un Izglītības nodaļas vadītāju Viju Beļūnu.

Vija Beļūna, Izglītības nodaļas vadītāja
2020./2021. mācību gadā, neskatoties uz da-
žādiem ierobežojumiem, varēja sākt mācību 
darbu pēc A modeļa – viss mācību process notiek 
klātienē. Šis mācību gads iesākās diezgan cerīgi- 
skolēni un skolotāji pēc pavasara attālinātajām 
mācībām atkal varēja būt kopā, kaut arī tikai 
vienas klases ietvaros.
Pēc rudens brīvlaika Covid -19 otrais vilnis atstāja 
mājās 7.-12. klašu skolēnus. Šai klašu grupai 
attālināti jāmācās no 26.oktobra. 
Valdība, 2020. gada 24. novembrī, vienojās 
ieviest vēl  stingrākus drošības pasākumus 
Covid-19 izplatības mazināšanai. Skolās, kuras 
turpina darbu klātienē, jānodrošina 3 m² telpu 
platība vienai personai. Savukārt pedagogiem 
būs pienākums izglītības procesa laikā un ār-
pus izglītības procesa lietot mutes un deguna 
aizsegus, lai mazinātu infekcijas izplatības 
risku no pedagoga uz bērniem. Nosacījumi par 
masku nēsāšanu skolotājiem un telpu platību 3 
m² personai stājās spēkā 30. novembrī. Ja nav 
iespējams ievērot telpu nosacījumus, tad mācību 
darbs ir plānojams daļēji attālināti, organizējot 
to mazākās grupās.
Salīdzinot ar pavasari, šajā mācību gadā ar 
attālināto mācību procesu veicas daudz labāk, jo:
 • ir pieredze, kā labāk vadīt attālināto mācību 

procesu;
 • īsākā laika periodā saplānots un pārkārtots darbs;
 • tika apzināti skolēni, kuriem nepieciešams 

atbalsts, lai mācītos attālināti;
 • visās izglītības iestādēs attālinātajam mācību 

procesam izmanto «Microsoft Teams» platformu, 
E-klasi un Uzdevumi.lv;
 • pedagogi, kuri pavasarī apguva iemaņas dar-

bam ar ZOOM platformu, ar to strādā arī tagad;
 • ar novada IT nodaļas palīdzību pedagogiem 

tika nodrošinātas «Office 365» apmācības 
tiešsaistē, kā arī notika izglītības iestāžu ad-
ministratoru apmācības par «Office365» vides 
nodrošināšanu iestādēs;
 • izglītības iestādes arī organizēja savu skolotāju 

apmācības par «Microsoft Teams» izmantošanu;
 • IZM ir aprēķinājusi un piegādās pašvaldībai 

52 portatīvos datorus, kas tiks nodoti izglītības 
iestādēm.
Nav zināms, cik ilgi ierobežojumi pastāvēs, tādēļ 
Valsts izglītības satura centrs mācību priekšmetu 
olimpiādes organizēs tiešsaistē, arī latviešu 
valodas olimpiādi 8.-9. klasei un matemātikas 
olimpiādi 5.-8. un 9.-12. klasei. Tāpat tiešsaistē 
tiks organizētas arī valsts posma olimpiādes. 4. 
novembrī notika šī mācību gada pirmā olim-
piāde angļu valodā 10.-12. klašu skolēniem 
tiešsaistē, skolēnam esot mājās pie sava datora.  
Mācību priekšmetu jomu darbība notiek attā-
lināti. Rudens brīvlaikā pedagogiem tiešsaistē 
bija iespēja piedalīties starpnovadu organizētajā 
metodiskajā dienā «Vērtēšana».  Pirmsskolas pe-
dagogiem notika profesionālās pilnveides kursi 
«Caurviju prasmju attīstība pirmsskolā dažāda 
vecuma grupās». 

Aivars Ķiņķevskis, 
Vecumnieku 
vidusskolas direktors

Vecumnieku vidusskolā at-
tālināto mācību plānošanā, 
organizēšanā un vadīšanā ir 
ieguldīts liels pedagogu un 

vadības kopējais darbs. Jau pavasarī mēs izvei-
dojām visai skolai kopēju Google dokumentu un 
ieviesām nedēļas plānojumu visās klasēs. Skolē-
ni un vecāki nedēļas nogalē e-klasē ir informēti 
par nākošajā nedēļā veicamajiem darbiem. Šāda 
pieeja sniedz pedagogiem iespēju sadarboties 
un plānot skolēnu noslogojumu vienas klases 
robežās, veidot starpdisciplinārus projektus un 
ģimenēm pārzināt, kādas aktivitātes, projekti, 
pētījumi bērnam ir jāveic nedēļas laikā.
Analizējot pavasara attālinātās mācīšanās 
posmu, esam nonākuši pie secinājuma, ka tas 
ir labs risinājums un tāpēc šajā mācību gadā 
saglabājam šo pieeju. 
Skolas vadība organizēja profesionālās piln-
veides kursus visiem pedagogiem «Microsoft 
Teams» (Office365) iespējas un izmantošana 
attālinātā mācību procesa nodrošināšanai» 
un šajā posmā pedagogi vada tiešsaistes MS 
Teams programmā. Kopējais plānojums ļauj 
sabalansēt skolēnu noslodzi pie datora. 
Skolotāji izrāda pašiniciatīvu un pilnveido savas 
digitālās prasmes, tiešsaistē mācoties dažādos 
kursos, klausoties vebinārus. 
Pēc otrdien, 24. novembrī, pieņemtajiem 
grozījumiem Ministru kabineta rīkojumā «Par 
ārkārtējās situācijas izsludināšanu, skolā veicām 
lielas pārmaiņas, lai izpildītu izglītības iestādēm 
izvirzīto prasību- nodrošināt 3m²  katram skolē-
nam. Klases izvietojām telpās, kas ir atbilstošas 
skolēnu skaitam, izmantojot arī svinību zāles. 
Tas, protams, rada pārvietošanās neērtības, 
taču pedagogi un personāls ir saprotoši un nāk 
ar savām idejām, kā pēc iespējas veiksmīgāk 
risināt šīs problēmas. 
Vai šie attālinātie mēneši nepazemina izglītības 
kvalitāti gada griezumā audzēkņiem vispār?
Attālinātās mācības ir izaicinājums visām ie-
saistītajām pusēm - pedagogiem, skolēniem, 
vecākiem un izaicinājumu, pēc manām do-
mām, ir daudz vairāk nekā ieguvumu. Minēšu 
dažus - tehniskie ierobežojumi mājās, interneta 
pieslēguma kvalitāte un nodrošinājums, digi-
tālās pratības līmenis, pašvadības, plānošanas 
un sevis motivēšanas prasmes. Dažreiz visgrū-
tākais attālinātās mācīšanās laikā ir pamosties 
un sākt mācīties.
Kāda būs attālināto mācību ietekme uz kopējo 
kvalitāti rādīs laiks, bet lielas cerības es perso-
nīgi neloloju. 
Mācīšanās ir process, kurā ir iesaistītas trīs 
puses - pedagogi, skolēni un vecāki, neatkarīgi 
no tā, vai tas norit klātienē vai attālināti. Pro-
tams, sākumskolas skolēnam vecāku palīdzība 
būs nepieciešama vairāk un bez tās vispār nav 
iedomājama kaut kāda mācīšanās. Pamatskolas 
skolēniem pašvadītas mācīšanās prasmes ir 
attīstītas vairāk, vidusskolēniem jau pašiem 
vajadzētu tikt ar visu galā, taču īstenībā tas 
bieži tā nav. Un tad skolēni izvēlas visvieglā-
ko ceļu - vēršas pie vecāka pēc palīdzības ar 
vārdiem «es neko nesaprotu», lai gan skolotāji 
e-klasē ievieto mācīšanās plānus, kur pa soļiem 
uzrakstīts kas un kā skolēnam ir jādara.  
Vecākus aicinu saprast, ka bērnam ir nepie-
ciešams atbalsts, palīdzība šī  mācīšanās plāna 
izlasīšanā, darbu plānošanā, tomēr patstāvīgais 
darbs, uzdevums, pārbaudes darbs skolēnam ir 
jāveic pašam. 

Es gribu teikt, ka pedagogi šajā attālinātās 
mācīšanās laikā strādā paaugstināta stresa 
apstākļos, jo noslogojums ir nesalīdzināmi 
lielāks kā klātienes darbā. Emocionāli pedagogi 
ir uz izdegšanas robežas, jo pavada darbā daudz 
vairāk laika nekā tas būtu klātienes mācību 
laikā - atvērt, izlasīt dažreiz ap 200 e-pastus 
un visiem sniegt atgriezenisko saiti- tas prasa 
laiku un ilgas stundas pie datora. Tiešsaistes 
stundu, tiešsaistes darba lapu, pārbaudes darbu 
sagatavošana, interaktīvo mācību materiālu, 
digitālo mācību rīku, viedgrāmatu izmanto-
šana - tas viss prasa laiku un mācīšanos no 
pedagoga puses. Papildu atbildību uzliek  jaunā 
mācību satura ieviešana 1., 4., 7. un 10. klasēs, 
saslimušo kolēģu aizvietošana.  Nevienam nav 
viegli, tāpēc mūsu skola dara visu iespējamo, 
lai skolēni būtu skolā klātienē, tur, kur viņiem 
normāli jābūt - klasē kopā ar skolotāju. 
Mūsu skolā vienreizējā piemaksa par aizva-
dīto attālināto mācību laiku 28-iem  7.-12. 

klašu pedagogiem ir 1234 EUR pirms nodokļu 
nomaksas.  
 Skolā mācās 411 skolēni, attālināti no 26. 

oktobra mācās 160 skolēni. .

Gita Eriņa, Valles 
pamatskolas direktore

Pavasarī šādai situācijai mēs 
bijām nesagatavoti, mums 
pēkšņi bija jāizdomā un ne-
kavējoties jārīkojas pašiem 

īsti nezinot, kā? Šobrīd situācija ir nedaudz 
vieglāka, jo pedagogi apgūst un darbojas 
kopējā tiešsaites platformā «Microsoft Team». 
Arī skolēni jau šo programmu ir iepazinuši, 
un var kopīgi darboties. Esam sapratuši, kādu 
apjomu mēs varam dot skolēniem, vai viņi 
spēs to izpildīt. 
Sirsnīgs paldies ir jāsaka mūsu sociālo zinību 
skolotājam Jānim Viegliņam, kurš ar savu en-
tuziasmu un neatlaidību, lūdza sociālajos tīklos 
ziedot skolēniem datortehniku. Jau deviņi  sko-
lēni ir saņēmuši savus portatīvos datorus, sek-
mīgām mācībām. Vēl daži ir lūguši palīdzību, 
kuriem varbūt nav tik jaudīgi datori, lai varētu 
veiksmīgāk izpildīt mājas darbus. 
Ne kā mamma, ne kā pedagogs, ne kā skolas 
direktore, es neesmu sajūsmā par attālinātajām 
mācībām vispār. Bet šī brīža situācija ir tāda, 
kāda tā ir. Mums ir jāievēro valstī noteiktie pie-
sardzības pasākumi, un ir jāpieņem šīs variants, 
ka skolēni mācās attālināti. Kvalitāte noteikti 
nav tāda, kā skolēns to varētu saņemt mācoties 
skolas solā. Es teiktu tā, ka starp skolotāju un 
skolēnu ir caurspīdīga siena. Mēs viens otru 
redzam un dzirdam, bet ne vienmēr saprotam. 
Uz vecāku pleciem gulstas ļoti liela atbildība. 
Viņam ir jāspēj savam bērnam nodrošināt 
vidi, kurā mācīties, nepieciešamos mācību 
līdzekļus, jādomā par interneta pieslēgumu, 
jāspēj, piemēram, atbildēt uz jautājumiem 
par ķīmijas un fizikas formulu pielietojumu, 
jānodrošina bērnam pilnvērtīgs uzturs, un pats 
galvenais - atbalsts. Ir jāatrod laiks, kuru 
veltīt tikai bērnam, izrunāties, kā šodien 
ir veicies mācībās, vai ir nepieciešamas kāds 
padoms, kā veikt kādu uzdevumu. Ir svarīgi 
saprast, kā bērns jūtas, kas viņu nomāc, kas 
viņu iepriecina? Atvēlēt laiku sarunām ģimenē. 
Pusaudzim nevajadzētu dzīvot tikai savā istabā 
pie viedierīcēm, bet ģimenei kopīgi rast laiku 
pilnvērtīgām sarunām, un atpūtai visiem kopā, 
piemēram,  dabā.
Runājot par kopējo noskaņojumu, jāteic, ka pe-
dagogi skolā paliek ar vien satrauktāki. Pedago-
giem šobrīd ir psiholoģiski smagi, jo nekad nevar 
zināt, cik ilgi varēsim vadīt stundas klātienē, un 
vai kāds vīrusu neatnesīs uz skolu?   Bez šaubām, 
laiku ko veltījām gatavojot stundas klātienē, 
nevar salīdzināt ar laiku, ko veltām sagatavojot 
stundu attālināti. Uz katru skolēna vēstuli ir 
jāatbild, ir jādod iespēja uzlabot savu darba 
vērtējumu, ir jārosina papildināt savu mājas 
darbu, to pilnveidojot. Ļoti ilgs laiks aiziet tikai 
atbildot uz e-klases vēstulēm. Ikdienā, skolā 
tā būtu saruna, bet tagad mēs gaidām atbildi, 
un atbildam vairākas reizes, kamēr tiekam līdz 
rezultātam, kas apmierina abas puses - gan 
skolēnu, gan pedagogu. 
Līdz skolai nav vēl nonākusi pilnīgi nekāda 
informācija, par piemaksām pedagogiem par 
attālināto mācību procesa vadīšanu. Šobrīd tikai 
un vienīgi medijos ir izskanējis šis jautājums. 
Kad būs kāda informācija mums no ministrijas 
vai novada domes, tad varēsim domāt, kuriem 
pedagogiem šī piemaksa pienākas (informācija 
uz 29.11.). 
Mācību iestādē ir izstrādāta kārtība, ar noteik-
tiem punktiem, kura ir  saskaņota ar skolas 
Vecāku padomi un iesniegta Domē izskatīša-
nai. Kad tā tiks apstiprināta, tad pedagogiem, 
kuri strādā ar skolēniem attālinātajā mācību 
procesā, tiks izmaksāts vienreizējs finansiāls 
pabalsts. Skolai piešķirtais finansējums ir ļoti 
niecīgs. Daudz vairāk no šīs summas tiks at-
vilkts nodokļu nomaksai, un pedagogu maciņos 
ieripos pavisam nedaudz.
Šajā Adventes laikā, domāsim gaišas domas, 
būsim piesardzīgi un atbildīgi, viens pret otru. 
Lai mums visiem laba veselība.

Anna Balgalve, Misas 
pamatskolas direktore

Ar prieku satikāmies 1. sep-
tembrī pēc pusgada pār-
traukuma ar cerību, ka tā 
varēsim turpināt, jo pava-
saris bija nogurdinošs gan 

bērniem, gan pedagogiem. Viss citādais un ne-
ierastais lika mobilizēt resursus, meklēt iespējas, 
lai sasniegtu pietiekami labu rezultātu - meklēja 
pedagogi, pielāgojās bērni, īpaša atbildība bija 
jāuzņemas vecākiem. Vasaras brīvdienas bija 
plāksteris visiem, kas nedaudz izdzēsa no at-
miņas pavasara nogurumu un iesēja prieku par 
satikšanos skolā.  
Neviens to nevēlējās atkārtot, bet ziņa par attā-
lināto mācību procesu vairs nebija tik biedējoša, 
jo pavasara pieredze jau daudzko pateica priekšā 
un klusībā jau bijām sagatavojušies arī šādam 
scenārijam. Skolotāji gan ar savu resursu, gan 
speciālistu palīdzību, gan iesaistoties kursos, 
intensīvi centās apgūt tiešsaistes platformu 
pielietojumu stundu vadīšanā. Šajā laikā bi-
jām liels atbalsts viens otram - zinošākie bija 
konsultanti tiem, kuriem prasmes nebija tik 
labas. Daži pedagogi bija kārtīgs dzinējspēks, 
kas neļāva padoties tiem, kuriem likās, nekad 
to nedarīs. Šādos brīžos katram sava loma un 
visas galvenās. Bija jāsagatavo arī skolēni 
mācību platformu lietošanai, to veica tie 
skolotāji savās stundās, kuru prasmes bija labā 
līmenī. Vienalga, sākums mācīties ar tehnoloģiju 
palīdzību nebija viegls - pieslēgšanās problēmas 
gan interneta, gan neprasmes dēļ, arī motivāci-
jas jautājums - atsevišķiem skolnēniem likās, ka 
sākušās brīvdienas! Otra lielā pavasara mācība 
bija, ka lielāko daļu mācību priekšmetu mācā-
mies pēc konkrēta stundu saraksta, maksimāli 
izmantojot katrs savus resursus stundas darbam. 
Atgriezeniskā saite skolotājam jāsaņem līdz 
katras dienas plkst. 16.00. Šoreiz aizsargājam 
skolotāju privātuma robežas, jo pavasarī skolēni 
atļāvās atsūtīt darbus, sūtīt īsziņas un e-pasta 
vēstules pat vienpadsmitos vakarā un otrā rītā 
pieprasīt komentārus par savu darbu. Trešais 
darbs, ko veicām sagatavošanās procesā, bija 
vecāku aptaujas  par interneta resursiem mājās 
un aprīkotu datoru esamību. Pavasara posmā 
bērni un vecāki īsti neizprata apstākļu nopiet-
nību un skola saņēma neobjektīvu informāciju 
par iespējām mācīties ar datora vai viedtālruņa  
palīdzību. Kad bija jāsāk mācīties, atklājās, ka 
daudziem tas nav iespējams. Šobrīd apzinātas 
bērnu iespējas, mācību procesā skola atbalsta 
bērnus, kuriem mājās nav iespējas pieslēgties 
attālinātajām mācībām. Izklausās, ka viss ļoti 
viegli un prognozējami, bet, ja viss būtu atkarīgs 
tikai no organizatoriskā darba?! 
Lūk ko runā pēdējās aptaujas rezultāti: piecās 
ģimenēs ir trīs skolēni, viens dators; piecās 
ģimenēs divi bērni, viens dators; trim bērniem 
nav ne datora, ne viedtālruņa; trim bērniem 
problēmas interneta piekļuvei.
Prasme patstāvīgi mācīties skolēniem ir ļoti 
atšķirīga, īpaši sākumskolas un vidējā posma 
skolēniem, tādēļ nav viennozīmīgas atbildes 
par jebkuru bērnu. Skolotāji neatbalsta šādu 
apmācības formu ar visiem bērniem, jo, neska-
toties uz bērna pašvadītas mācīšanās prasmju 
kvalitāti, skolotājam ir jāpanāk ikviena bērna 
iesaiste procesā un arī rezultāts viņa darbam.  
Darba organizācijas prasme (režīms), spējas 
un atbildība par iekļaušanos  darbā skolēnos 
ir ļoti atšķirīga. Ir skolēni, kuriem ir mācīšanās 
traucējumi un ikdienā mācību vide skolā viņam 
ir atbalstoša – pedagoga palīgi, individuālas 
konsultācijas. Datorprasmes šiem bērniem arī 
ir nepietiekamas. Neaizmirstam, ka realizējam  
iekļaujošo izglītību, kur katram skolēnam tiek 
piedāvātas iespējas apgūt zināšanas atbilstoši 
viņu spēju līmenim. Skolotājam jāvada ne vien 
bērnu izglītošanās process, bet jāseko līdzi viņu 
iesaistei un atdevei darbam. 
Papildu darbu prasa saziņa ar vecākiem, 
klases audzinātāju, mācību pārzini, sociālo 
pedagogu, lai izzinātu problēmas, iemeslus un 
iekļautu bērnu stundu darbā, ja tas nenotiek. 
Neredzu tādu mirkli, kad nospiedīsim pogu 
un teiksim, ka esam 
sagatavoti kvalitatī-

Attālinātās mācības ir izaicinājums visām iesaistītajām pusēm
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vam attālinātam 
darbam, jebku-
rām pārmaiņām 

ir jānotiek pakāpeniski. Attālinātu mācīšanos 
redzu, kā alternatīvu mācību formu 8.-9. klasēs 
(bet ne visiem skolēniem) un vidusskolā moti-
vētiem un talantīgiem jauniešiem. Ceļā ir MK 
noteikumi par attālināto mācību organizēšanu 
un īstenošanas kārtību, kur būs regulējums par 
attālinātajām mācībām, kas būs pieļaujama kā 
izglītības procesa daļa, izglītības iestādēm būs 
iespēja izvēlēties attālinātas mācības, kā vienu 
no apmācības formām, ārpus Covid apstākļiem.
Par kvalitāti? Ir bērni, kuriem patīk šāda veida 
mācīšanās, jo viņiem patīk netraucēts process, 
viņiem ir prasmes patstāvīgi mācīties, viņu 
sekmju līmenis, domāju, nepazemināsies. Šādi 
bērni ir mazākumā. Otra skolēnu grupa, kuri 

iekļaujas procesā, bet nepieciešams atbalsts. 
Šiem bērniem sekmju kritums būs jūtams, jo 
pavasara ietekme jau bija jūtama.  Trešā grupa, 
kuriem nav motivācijas, nepieciešama nemitīga 
uzraudzība un motivēšana, piesaistot atbalstu. 
Kopumā attīstība notiek ar katru, tikai katram 
savā tempā un apjomā. Tie, kas atbildīgi mācījās 
skolā, tie turpina to darīt attālināti, bet tie, kuri 
bija regulāri jāmotivē, joprojām tas jāturpina 
darīt. Ceram, ka ne pašvaldība, ne valsts 1. se-
mestra noslēgumā nezīmēs sekmju salīdzinošas 
diagrammas un nerunās par izglītības kvalitātes 
kritumu, kurš noteikti būs, bet priecāsies par 
pārvarētu kritisku posmu valstī, saglabātām 
veselībām un  izglābtām dzīvībām.
Par vecāku līdzdalību. Svarīgi, lai vecāki no-
drošinātu nepieciešamos resursus, un, ja tas 
nav iespējams, runāt par to, lai kopīgi atrisinātu 
problēmu. Nav jāmācās bērnu vietā, bet jāuztur 
regulārs kontakts ar skolu caur e-klases pastu, 
klases audzinātāju, ikvienu pedagogu, lai būtu 
informēti par sava bērna mācībām. Svarīgi ak-
centēt bērna dienas režīmu, laika sadalījumu,  
vakaros atrast laiku sarunām ar bērnu par viņa 
mācību dienu. Pedagogi, kuri strādā ar bēr-
niem attālināti,  ir noguruši. Reizēm nespējam 
priecāties par veiksmēm, jo prieku nomāc tas, 
par ko nespējam uzņemties atbildību - bērnu 
nepiedalīšanās mācību procesā un vienaldzīgā 
attieksme par sava darba rezultātu, vecāku 
atbalsta trūkums problēmjautājumu risināšanā. 
Pedagogus tas satrauc un nav gandarījuma sajū-
tas par savu darbu. Tiek meklētas arvien jaunas 

pieejas skolēnu iesaistei un ieinteresēšanai, tas 
prasa papildu resursus no skolotāja. Arī atgrie-
zeniskās saites nodrošināšana katram skolēnam 
ir papildu laiks, kas jāvelta ik dienas. Cilvēciskos 
resursus mēģinām atrast  katrs sevī un viens 
otrā. Pārrunājam problēmas, iedrošinām un 
nomierinām viens otru. 
. Katras pirmdienas rītā apspriedē pie vadī-
bas tiek izvērtēta  aizvadītā nedēļa, iezīmētas 
jomas uzmanībai. Tehniskais nodrošinājums 
pedagogiem apmierinošs - visi nodrošināti ar 
stacionārajiem datoriem, četri portatīvie datori, 
pietrūkst kameru (novembrī nebija piedāvāju-
ma), ļoti gaidām Izglītības un zinātnes ministrijas 
8 portatīvos datorus!
Par piemaksām pedagogiem. Tas, ka peda-
gogi ir ieguldījuši papildu savus resursus, nav 
šaubu, jo apstākļu spiesti pārorganizējuši savu 
ierasto darba ritmu un ieviesuši jaunu apmācības 
formu, strādājuši virsstundas, lai nodrošinātu 
atgriezenisko saiti katram bērnam un darbu 
veikuši paaugstināta līmeņa psihoemocionālos 
apstākļos. Piemaksa ir pelnīta noteikti, tikai no-
vēloti. Aizmirsām, ka lielākais stress un papildu 
darbs skolotājus piemeklēja pavasarī. Ja nebūtu 
turpinājuma šobrīd, diezin vai kāds runātu 
par piemaksām. Grūti spriest par vienreizējās 
piemaksas apmēru katram pedagogam, šobrīd 
esam saņēmuši informāciju, ka tie ir 352 eiro 
uz visiem pedagogiem, kuri praktizē attālinātu 
darbu. Birokrātisks un laikietilpīgs process ir 
deleģēts skolām kārtības izstrādāšanai par šo 
piemaksu sadalīšanu. Manuprāt, skola no skolas 
īpaši neatšķiras (izņemot ar skolnieku skaitu), 
pārraugošā ministrija varēja piedāvāt vienotus 
kritērijus piemaksu piešķiršanai.

Mans retoriskais jautājums, kurš mani vajā jau 
sen, ir tāds: kad tiks mainīts absurdais izglītības 
finansēšanas modelis - nauda seko skolēnam, ar 
kuru tiek diskriminētas skolas, pedagogi pēc atal-
gojuma apmēra un arī skolēni. Ja skolēns mācās 
mazskaitlīgā skolā, tātad viņam pienākas mazāk 
atalgots skolotājs! Kur paliek iekļaujošā izglītība, 
bērnu integrēšana, individuāla pieeja, atbilstoši 
spējām, ko var nodrošināt tikai mazskaitlīgās 
klasēs. Runājam vienu, rīkojamies pēc citiem 
kritērijiem! Manuprāt, tas ir mērķtiecīgi izraudzīts 
līdzeklis, kas maskējas zem kvalitatīvas izglītības 
nodrošināšanas saukļa, ar kuru var apklusināt 
skolotāju (varbūt tiešām slikti strādāju), piespiest 
pašvaldību reorganizēt skolu tīklu un likvidēt 
mazskaitlīgās skolas, kā arī veicināt pedagogu 
aizplūšanu uz skolām, kur lielāks atalgojums. Kur 
ir definīcija kvalitatīvai izglītībai, manuprāt, 
katram bērnam tā būs formulēta citādi. Kādreiz 
naudu piešķīra, lai varētu nodrošināt izglītības 
programmas realizāciju. Žēl, ka reformas nozarē 
virza nevis ar kvalitatīvi izdiskutētiem kritērijiem 
pārmaiņām, kas sola pozitīvus un ilglaicīgus uz-
labojumus izglītības jomā, kuri kalpotu bērniem, 
bet represīvi, ar naudu, kā līdzekli.
Lai visiem sirdī un dabā gaišs ceļš uz Ziemassvēt-
kiem un laba veselība! 

Andra Matuļenko,
 VNZ redaktore
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OTRA IR SKOLĒNU GRUPA, 
KURI IEKĻAUJAS PROCESĀ, 
BET VIŅIEM NEPIECIEŠAMS 
ATBALSTS. ŠIEM BĒRNIEM 
SEKMJU KRITUMS BŪS 
JŪTAMS, TO RĀDĪJA 
PAVASARA PIEREDZE.

Vecumnieku Mūzikas un mākslas skola šo-
ruden aizvadījusi akreditāciju, kas bija ļoti 
ilgstošs process – ar sākumu pavasarī, ārkārtas 
situācijas laikā, kad visa dokumentu vērtēšana, 
intervijas ar vadību, personālu, audzēkņiem un 
vecākiem, kā arī novada domes pārstāvjiem 
notika attālināti, un noslēgumu šajā rudenī 
– klātienē, vērtējot un hospitējot visu skolas 
programmu stundas.

Mēs gribam, lai novada iedzīvotāji zina, 
ka skola ir saņēmusi ļoti augstu no-
vērtējumu. 70% kritēriju novērtēti ar 
augstāko vērtējumu. Skolas mīnuss 
neiztrūkstoši ir telpu trūkums Mākslas 

programmas realizēšanai, bet šo trūkumu mēs 
esam apņēmības pilni tuvākā vai nedaudz tālākā 
nākotnē atrisināt.
Tā kā kultūrizglītības nodrošināšanai valstī tiek 
tērēti milzīgi valsts finanšu resursi, pēdējos 
gados mūzikas un mākslas skolu akreditācijas 
process ir pastiprināts un ļoti stingrs. Nereti 
izglītības iestāžu programmas tiek akreditētas 
tikai uz neilgu laiku un dažkārt pat slēgtas. Ve-

cumnieku Mūzikas un mākslas skola ir akreditēta 
uz maksimālo termiņu – sešiem gadiem.

Vecumnieku Mūzikas 
un mākslas skolas di-
rektore Iveta Lavrino-
viča: «Mums ir svarīgi, 
lai novada iedzīvotāji 
zina un apzinās, ka šeit, 
Vecumniekos, bērniem 
un jauniešiem ir pieeja-
ma augstu novērtēta, 
kvalitatīva kultūrizglī-
tība.»

Kopumā deviņi eksperti no Izglītības kvalitātes 
valsts dienesta (IKVD), dažādu augstāko kultū-
rizglītības iestāžu docenti, profesori, Mūzikas 
un mākslas skolu direktori un administrācijas 
pārstāvji vērtēja skolā īstenotās programmas, 
analizēja plānus un nākotnes mērķus. Daži ek-
sperti darbu veica pāris stundās, bet bija tādi, 
kas hospitēja visas stundas – no pirmās līdz 
pēdējam audzēknim. 
«Izturēt šo spriedzi, kad kompetenti eksperti de-
talizēti analizē mācību stundu gaitu, pielietotās 

metodes, tehniku, komunikāciju 
ar audzēkni un citus kritērijus, 
nav viegli. Tas prasa milzīgu 
enerģiju. Tāpēc esmu pateicīga 
visiem kolēģiem, skolotājiem, 
kas šo procesu tik veiksmīgi 
aizvadījuši!», tā I. Lavrinoviča.
Lasot IKVD ziņojumu, interesanti 
bija uzzināt, ar ko Vecumnie-
ku Mūzikas un mākslas skola 
atšķiras no citām kultūrizglītī-
bas iestādēm valstī. Kā labās 
prakses piemēri tika izcelta 
pirmsskolas izglītības program-
ma «Karuselis» un patriotiskā 
audzināšana, kas tiek īstenota 
dažādos neformālos veidos. 
Tāds vērtējums no malas arī 
pašiem liek uz savu darbu pa-
skatīties citām acīm.
Akreditācijas vērtējums mums 
apliecina, ka skolas darbs, me-
todes, taktika un stratēģija ir 
pareiza un turpināma. Un, lai 
arī bieži dzirdam, ka prasības 
ir pārāk augstas, pārāk stingri 
raugāmies uz stundu kavēju-
miem, ka mūzikas un mākslas skola ir domāta 
priekam un izklaidei, tomēr arī no mums prasa 
profesionālu darbu. Mums kā profesionālās ie-
virzes kultūrizglītības skolai pieprasa audzēkņus 
sagatavot tādā līmenī, lai pēc skolas absolvēša-
nas viņi būtu spējīgi iestāties mūzikas, mākslas 
un dizaina vidusskolās, kur iestājeksāmenos ir 
jāvar uzzīmēt Dāvida galvu vai atskaņot lielās 
formas klasiskos skaņdarbus. Turklāt valsts ik 
gadu kvalitatīvas kultūrizglītības nodrošināšanai 
atvēl lauvas tiesu kultūras jomas budžeta. Ne-
varam nenovērtēt arī Vecumnieku pašvaldības 
finansiālo ieguldījumu, kas sedz skolas saim-
nieciskos izdevumus, atbalsta koncertdarbību, 
palīdz uzturēt skolas kolektīvus – orķestri, kori, 
koklētāju ansambli. Kopumā tā ir liela valsts un 
pašvaldības nauda, kas tiek ieguldīta kultūrizglī-
tības nodrošināšanas procesā, tāpēc arī prasības 
pēc atgriezeniskās saites  ir pamatotas.
Skolas pedagogi ir profesionāļi, kas ar savām 
metodēm šo mācību procesu, kam jānes kon-
krēts rezultāts, prot padarīt maksimāli ērtu, 

audzēkņiem draudzīgu, interesantu un motivē-
jošu, bet svaru kauss vienmēr tomēr nosvērsies 
profesionalitātes pusē. 
Radošam priekam bez piepūles noder interešu 
izglītība, dažādi pulciņi un ārpusskolas nodarbī-
bas. Profesionālas ievirzes skola vienmēr prasīs 
arī katra individuālo darbu un piepūli. Un kādā 
brīdī visiem kļūst grūti, kad negribas turpināt…
Tad mēs ejam talkā vecākiem, un vecāki nāk 
talkā skolotājiem. Pēc šīs krīzes gandrīz vienmēr 
nāk prieks un aizkustinājuma asaras izlaidumā, 
kad jaunietis un viņa ģimene saprot, ka tas ir 
kopīga darba skaists rezultāts. Un diploms, ko 
saņem absolvents, ir vērtīgs un dārgs ar lielu 
pievienoto vērtību - iespēju apgūt radošu pro-
fesiju mūzikā, mākslā, dizainā, arhitektūrā vai 
vienkārši ar radošuma bonusu piepildīt jebkuru 
izvēlēto profesiju. Turklāt spēja būt radošam ir 
viena no vispieprasītākajām vērtībām 21. gad-
simta darba tirgū.

Zane Onkele, Vecumnieku Mūzikas un 
mākslas skolas komunikācijas speciāliste

Diploms ar svaru, jēgu un vērtību

Stīgu nodaļas pedagogi. No kreisās: Solvita Loka, Kristīne Jeronoviča, Dace 
Rozenberga.

Mākslas programmas audzēkņi guvuši panā-
kumus V Latgales un Sēlijas novadu mazpilsētu 
un lauku mūzikas un mākslas skolu vokālās 
un vizuālās mākslas konkursā «Skani, tēvu 
zeme!» Ilūkstē. 

Par mākslas programmas tradīciju katru 
gadu kļuvusi dalība konkursā «Skani, tē-
vu zeme!». Vienmēr šī dalība vainagoju-
sies ar augstiem panākumiem un god-
algotām vietām. Arī šogad Vecumnieku 

Mūzikas un mākslas skolas audzēkņi sevi parā-
dījuši godam!
Konkursa mērķi ir apzināt un iekļaut repertuārā 
sava kultūrvēsturiskā novada tautas dziesmas, 
sekmēt audzēkņu radošo un māksliniecisko iz-
augsmi, rosināt interesi un mīlestību par dzimto 
vietu, iesaistīt bērnus un jauniešus apkārtējās 
vides iepazīšanā un apzināt sava novada dabas 
bagātības, veidot jaunus, radošus kontaktus, 
veicināt pedagogu profesionālo izaugsmi un 
pieredzes apmaiņu, veicināt sadarbību starp 
Sēlijas, Latgales novadu un Lietuvas mūzikas un 
mākslas skolām.
Konkurss notiek divās kategorijās – «Mūzi-
ka» un «Māksla». Vizuālās mākslas kategorijā 
šogad piedalījās 18 mūzikas un mākslas skolas 
(Baltinavas, Dagdas, Naujenes, Kalkūnu, Ludzas, 
Madlienas, Viesītes, Salas, Svētes, Zilupes, Va-
rakļānu, Špoģu, Vecumnieku, Ilūkstes, Līvānu, 
Kārsavas, Engures, Preiļu) ar 172 izteiksmīgiem 
autordarbiem trijās vecuma kategorijās un trijos 
tehnikas veidos:«zīmējums/grafika», «glezno-
jums», «autortehnika/aplikācija».
Žūrijas komisijas sastāvā darbojās: Baiba 
Priedīte (māksliniece, Daugavpils M. Rotko 
centra mācību projektu vadītāja), Zane Melāne 
(M. Rotko centra Galvenā krājuma glabātāja) un 
Svetlana Trušele (grafiķe, Daugavpils Dizaina un 
mākslas vidusskolas «Saules skola» zīmēšanas 
skolotāja). Autoru darbos tika vērtēta atbilstība 
konkursa tēmai, radošā ideja, kvalitatīvs māksli-

nieciskais izpildījums. Katrs iesūtītais darbs bija ar 
mīlestību, savu stāstu veidots, kas tika pozitīvi at-
zīmēts no žūrijas puses. Darbu izvērtēšana notika 
ļoti skrupulozi, lai no lielā klāsta izvēlētos labākos 
un interesantākos gan stāstā, gan izpildījumā.
Augsti novērtēts mūsu skolas audzēkņu 
sniegums:
 • Agnese Banga (7.kl) – gleznojums «Zirnekļa 

uzbrukums» – ATZINĪBA;
 • Aivars Adrians Smilškalns (6.kl.) – gleznojums 

«Rīta rasa» – III vieta;
 • Arvis Siliņš ( 7.kl.) – gleznojums «Muša acī» 

– II vieta (attēlā).
Laureātu darbus varēs apskatīt ceļojošā izstādē, 
kas sāksies Ilūkstē un apceļos Sēlijas un Latgales 
Mūzikas un mākslas skolas gada garumā. 
Mēs varam lepoties ar jaunās paaudzes patriotis-
mu un savas zemes mīlestību, kas jūtama katrā 
konkursa darbā. 

Anda Sproģe, Vecumnieku MMS 
Mākslas programmas vadītāja

Mūsu audzēkņi – mākslas konkursa laureāti
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Mēs visi sapņojam, plānojam un tikai pēc 
kāda laika izdarām secinājumus. Ne tikai katrs 
personīgi, bet arī ir darba vietā, kur galvenais 
uzdevums ir visu pareizi saplānot.
Kas ir piepildījies un kas nē? Vai ieplānotie darbi 
ir paveikti un kā tie ir izdevušies?

Šis gads visiem ir bijis pārmaiņu un pārdo-
mu pilns.Esam bijuši spiesti mainīt savus 
plānus un strādāt attālināti. Bet kā lai īs-
teno sapņus attālināti?
Mans sapnis bija, ka šogad atvaļinājumu 

pavadīšu Šveicē. Noteikti katram bija kāds sap-
nis, kā viņš pavadīs savu atvaļinājumu.
Ceļošana šogad bija jāaizvieto ar lasīšanu. Man 
patīk ceļot, bet kāpēc man patīk lasīt?
Es noteikti neesmu no tiem, kas nepārtraukti 
lasa dziļi nopietnu literatūru. Jau pēc romāna 
«Septiņas māsas» sapratu, ka gribēšu noteikti 

izlasīt par visu māsu likteņiem.
Tā ir vienreizēja iespēja ceļot dažādos laikmetos, 
nokļūt vizdažādākajās vietās un pārdzīvot tik 
atšķirīgas emocijas. 
Man ļoti patīk, ka grāmatas ir tik dažādas. Un 
tādas noteikti ir grāmatas par māsu likteņiem.
Pārsteidz rakstnieces fantāzija, ka viņa ir atradusi 
veidu kā atspoguļot tik dažādo māsu likteņus, 
grāmatas nobeigumi noved lasītāju pie laimī-
gām beigām, jo visām dzīve ir nokārtojusies.

Bibliotekāra prieks
Bibliotekārs priecājas par ikkatru, kas nolēmis, 
ka ļoti labs brīvā laika pavadīšanas veids ir 
lasīšana.

Bibliotēkas aicināt aicināja savus lasītājus ie-
griezties un paņemt kādu lasāmvielu. Tas bija 
viens no veidiem kā šogad  pavadīt atvaļinājumu 
vai brīvo laiku - kopā ar labu grāmatu.
Nevienu dienu bibliotēkas nebija slēgtas, grāma-
tu izsniegšanas veids gan bija dažāds. Sazvanot 
savu bibliotekāru, esmu pārliecināta, ka bez 
grāmatas neviens nepalika.
Bibliotēkā šogad visgaidītākā grāmata bija īru 
rakstnieces Lūsindas Railijas romānu cikla daļa 
«Saules māsa».
Līdz šim bibliotēkas plauktā bija piecas šī cikla 
grāmatas. Pirmo  grāmatu par māsām «Septiņas 
māsas» bibliotēkā varēja saņemt 2016.gada 
martā. Šis aizraujošais stāsts par māsu likteņiem 
piesaistījis lasītāju jau daudzu gadu garumā.
Teiksma par Septiņu Māsu zvaigznāju aizsākas 
Atlantīdā, brīnišķīgā pilī Ženēvas ezera krastā. Īru 
rakstniece lasītāju ierauj tik dažādo māsu pasaulē 

ar mīlestību, grāmatu lappusēs izbaudām 
precīzus vēsturiskus faktus, sirdi plosošus 
mīlas stāstus un intriģējošus noslēpumus.
Uz šogad iznākošo daļu «Saules māsa» uz-
reiz izveidojās rinda, neatceros pa visiem 
šiem gadiem, ka kāda cita grāmata tiktu 
tik ļoti gaidīta. Pēdējā grāmatā, bet ne 
noslēdzošā, māsa Elektra pieprasīta mo-
dele, skaista, bagāta un slavena. Taču tas 
ir tikai ārējais veidols. Viņas stāsts sākas 
ar vēstuli, kuru viņa saņem no svešinieces, 
kura uzdodas par viņas vecmāmiņu.
Mēness māsa ir Tigija, kuras saknes nāk 
no Spānijas. Grāmatā ir gan kaisle un ap-
sēstība, gan traģēdija un cietsirdība, bet 
visam pāri- mūzika, ritms un spāņu čigānu 
iedvesmojošā enerģija.
Pērļu māsa Sese. Viņas vienīgais pave-
diens ir melnbalta fotogrāfija. Un kādas 
pirms simts gadiem Austrālijā dzīvojušas 
sievietes vārds.

Vētru māsa Alija. Viņai nākas pārdzīvot vēl vienu 
traģēdiju - iet bojā viņas mīļotais. Tā iemesla dēļ 
viņa nolemj atteikties no burāšanas uz visiem 
laikiem, un dodas pēc atstātajām norādēm uz 
Norvēģiju.
Ēnu māsa Zvaigznīte. Noslēgtākā un klusākā no 
māsām. Romāna darbība norit turpat Anglijā.
Ja ar šo nelielo apskatu esmu ieinteresējusi kādu 
lasītāju, tad ziniet visas grāmatas ir sameklēja-
mas bibliotēkās un tā ir vienreizēja iespēja, kaut 
katru nedēļu sapņos un domās ceļot kādā valstī. 
To arī novēlu visiem lasītājiem - atrast savu 
grāmatu. 

Sarmīte Šlikaite,
Misas bibliotēkas vadītāja

Šo gadu būs grūti salīdzināt ar iepriekšējo un 
arī ar nākamo. Kā strādāsim, ko plānosim, ko 
varēsim no visa tā realizēt dzīvē? Bibliotēka 
šogad strādāja dažādos režīmos gan attālināti, 
gan klātienē. Šis gads mums paliks atmiņā ar 
vairākām lietām. Viss jau notika, tikai klusāk, 
mierīgāk un neierastāk.

Izpalika daudz ideju, kuras bija jārealizē visiem 
kopā. Bērnu, jauniešu un vecāku žūrija nedar-
bojas tik aktīvi kā citus gadus. Ļoti ceru, ka visi, 
kuri ir iesākuši lasīt šī gada projekta grāmatas, 
arī pabeigs šo interesanto darbiņu.

Gribu īpaši uzteikt Pavāru ģimeni, lasa visi, 
izņemot tēti Adrianu. Uzrunājot skolotāju Zentu 
Gasjūni, izdevās iesaistīt gan viņu, gan viņas 
meitu Gunu Pavāri. Mazbērni jau lasa vairākus 
gadus un šogad bija pirmie, kas aizpildīja elek-
troniskās anketas. Bet tā nav vienīgā ģimene, 
kura iesaistījusies lasīšanas procesā. Jau vairākus 
gadus lasa Ingrīda Vaisjune ar dēlu Emīlu.
Vēl viena čakla lasītāju saime ir skolotājas Na-
tālijas Šabanovičas ģimene, Tatjana Markune 
ar meitu Alisi.
Prieks arī ka meitai Sofijai Švarcai Švampānei 
pievienojās māmiņa Maija. Vēl lielāku sajūsmu 
izraisītu, ja mūsu aktīvistiem pievienotos kāds 
tētis vai vectētiņš. Jācer, ka nākamgad tā arī būs.
Ziemeļvalstu bibliotēku nedēļā šomēness kopī-
gie lasījumi sveču gaismā nenotika, kā ierasts, 

bibliotēkā. Paldies skolotājai A. Ivanovskai un 
viņas klases bērniem par kopīgo lasījumu un 
zīmējumiem. K.Rūšiftes grāmatu «Visi skaitās»  
ar neparasto noformējumu ilustrācijās skolēni 
izlasījuši ar interesi.
Bet bērnu, jauniešu un vecāku žūriju grāmatu 
klāsts nav vienīgais. Bibliotēkā pašreiz ir nopirk-
tas 214 jaunas grāmatas un kur vēl dāvinājumi 
gan no privātpersonām, gan bibliotēkas konsul-
tācijas centra (LNB).
Jaunieguvumi bibliotēkā tiek papildināti pēc la-
sītāju interesēm. Ir daiļliteratūras grāmatas, tajā 
skaitā klasika, gan dažādu nozaru literatūra.Ļoti 
plašs ir žurnālu klāsts, vairāk kā 27 nosaukumi 
pieaugušajiem un bērniem jau no trīs gadu vecu-
ma. Skolēniem lasāmi uz vietas vai izsniedzami 
uz mājām septiņi dažādi izdevumi.
Bibliotēkā līdz šim bija skatāmas dažādu autoru 
gleznu izstādes. Nelielā apmeklējuma dēļ tās 
netiek tik bieži nomainītas. Šogad līdz gada 
beigām varēsiet apskatīt neparastā tehnikā 
darinātas Lidijas Ruskules gleznas.
Aicinu ikvienu iegriezties bibliotēkā, lai arī tas ir 
izdarāms tikai ar masku, acis jau ir vaļā. 
Gribētu novēlēt visiem ekspertiem saņemties 
un pabeigt iesākto darbu bērnu un jauniešu 
žūrijā. Iespējams, ka drīz tiksimies, lai kopīgi 
papriecātos par izdarīto! 

Sarmīte Šlikaite,
Misas bibliotēkas vadītāja

STĀSTA BIBLIOTĒKA - LASĪTĀKO GRĀMATU TOP

Katram SAVA iecienītā grāmata

Aicinu ekspertus pabeigt iesākto darbu

18.novembra vakarā skaistkalnieši un viesi 
devās uz tautas namu, lai lūkotu mūzikas 
skaņās, krāsainās gaismās un gaismiņās ietērpto 
apkārtni. Atkal pēc Kanepenes svētkiem varēja 
vienkopus vērot tik daudz priecīgu un pozitīvi 
noskaņotu cilvēku. 

Prieks par tiem cilvēkiem, kas uz svētkiem 
ieradās kopā ar savām atvasēm. Viņu 
prieks bija neviltots.
Garām braucošās mašīnas piestāja, lai 
vērotu gaismiņu spēli dīķa ūdeņos.

«Nebiju domājusi, ka būs tik skaisti!», par redzē-
to līksmoja Daiga Jakuška, kas bija ieradusies 
kopā ar savu mazmeitiņu Dārtu.
Kuplā Indriķu ģimene pēc svētku vakariņām 
devās uz tautas namu, kur visi kopā uzkavējās 
ilgu laiku - dejojot un dziedot līdzi pazīstamajām  
melodijām. «Patiešām jauki un svinīgi», sacīja 
Laima Indriķe.
Skaistkalniete Dallija Stankeviča priecājās,  ka 
var tā svinē: «Aizsūtīšu māsai uz Vāciju bildes 
no Skaistkalnes, lai arī priecājas un paraud…»
Paldies visiem, kas baudīja neierasto svētku 
prieku! Paldies, ka atnācāt ar labām domām 
par Latviju!
Mēs esam Tev līdzās, Latvija! (G. Račs) 

Līga Baļčūne,
 Skaistkalnes tautas nama vadītāja

Skaistkalnes starojums Valsts svētkos

Skaistkalnes pagasta bibliotēkā jau par tradīciju 
kļuvusi pirmsskolas un sākumskolas bērnu  
Ziemassvētkiem veltīto radošo darbu izstādes. 

Arī šogad bibliotēka aicināja mazos pie-
dalīties radošā konkursā «Mani Zie-
massvētki» - zīmēt ar ūdens, gua-
ša krāsām, zīmuļiem, vaska vai eļļas 
krītiņiem, veidot, līmēt kolāžas, iz-

mantojot krāsainos papīrus un citus materiālus.  
Šogad mazie mākslinieki bija sevišķi atsaucīgi 
un bibliotēka saņēma plašu sagatavoto mate-
riālu klāstu. Visi mākslas darbiņi veidoti koši un 
krāsaini, tajos atspoguļojas autoru fantāzija un 
domu lidojums. Darbiņi  gatavoti gan individuāli, 
gan kopīgi grupiņā, ar klases biedriem un audzi-
nātāju. Kopš decembra bibliotēkas apmeklētāji var 

izbaudīt Ziemassvētku noskaņu, apskatot   dažā-
dās tehnikās veidotos bērnu darbiņus. Katrs bērnu 
darinājums  izstaro gaišumu un siltumu, jo ir gata-
vots no sirds un ar mīlestību. Kāds izskatās īstais 
Ziemassvētku brīnums, kā to redz un sajūt bērni, 
kādas emocijas un asociācijas bērniem saistās ar 
Ziemassvētkiem, tas viss redzams bērnu radītajos 
darbiņos - ģimenes kopā būšana, vēlme ieprieci-
nāt vienam otru, kopīga piparkūku cepšana, eglī-
tes un mājas izrotāšana, brīnumsvecītes, sapnis 
par sniedziņu un, protams, dāvaniņas!
Lai krāsainie, radošie bērnu darinātie darbiņi, 
kuri šobrīd rotā bibliotēkas telpas, apmeklētājos 
rada prieku, labu garastāvokli un smaidus, gai-
dot Ziemassvētkus un Jauno gadu! 

Daiga Jakuška, Inga Pavlovska, 
Skaistkalnes pagasta bibliotēkā

Līgas Baļčūnes darinātā un izgaismotā laiva priecēja 
svētku viesus. 

Skaistkalnes bibliotēkā bērnu radošie darbi 
uzbur Ziemassvētku noskaņu

RADOŠO DARBU KOLĀŽA
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Pašvaldības piešķirto apbalvojumu pa-
sniegšanas pasākums notika Valsts svētku 
priekšvakarā. Šī tikšanās reize bija īpaša un 
neierasta, jo, ņemot vērā ārkārtējo situāciju 
valstī, apbalvojumu saņēmēji ieradās uz 
pasākumu katram konkrēti noteiktajā laikā – 
maskās un ievērojot visus veselības drošības 
nosacījumus.

Vecumnieku novada augstākais apbal-
vojums «GADA CILVĒKS» šogad piešķirts 
novadniekam, tēlniekam Indulim Folk-
manim.

Pašvaldības apbalvojumu katram izvirzī-
tajam novadniekam pasniedza Domes 
priekšsēdētājs. Neraugoties uz īpašajiem 
apstākļiem, apbalvojumu saņēmēji pau-
da prieku un gandarījumu par pašvaldī-

bas novērtējumu.

«Vecumnieku Novada Ziņas» uzrunāja 
vairākus apbalvojuma saņēmējus:

Sporta aktīvists Mārtiņš Šteinalts: «Intere-
sants šis laiks. Pirmā doma, kas ienāca prātā 
ir tā, ka būtu gribējies, lai pasākumā vienlai-
kus var piedalīties visi cilvēki, bet pašreizējā 
situācijā tas bija optimālais svētku formāts. 
Protams, dzīve turpinās, ir ieceres un domas 
par to īstenošanu. Uzskatu, ka tas ir ļoti labi, 
ka pašvaldībai ir savi apbalvojumi, jo šādas 
pateicības neapšaubāmi motivē cilvēku, jo viņa 
darbs ir novērtēts». 

Vecumnieku Mūzikas un mākslas skolas sko-
lotāja Antra Gustsone pašvaldības Goda rakstu 
saņēma par profesionālu un radošu pedagoģisko 
darbu jauniešu mākslinieciskās jaunrades veici-
nāšanā. 
Uzrunātā skolotāja pauda mulsumu, ka pašreiz ir 
tāds klusuma periods, viss notiek attālināti. Līdzī-
gi bija arī pavasarī. Un te pēkšņi – apbalvojums. 
«Protams prieks un pārsteigums. Esmu jau krietnu 
laiciņu šajā darbā nostrādājusi un darījusi to no 
sirds. Novērtējums no darba devēja puses – tas 
vienmēr ir gandarījums. Šo laiku izmantoju, lai 
mācītos kaut ko jaunu, pilnveidotu esošās zinā-
šanas. Labākus laikus ilgi nav ko gaidīt. Kaut kas 
jādara arī pašiem!»
Pašvaldības Goda raksts tika pasniegts prā-
vestam Andrejam Mediņam par darbu lokālās 
kultūrvides veidošanā,  Kurmenes muižas parka un 
baznīcas atjaunošanā. «Esmu priecīgs un pateicīgs. 
Man ir dota iespēja iemīlēties Kurmenē un kurme-
niešos. Mani nopelni tur ir vismazākie. Ko es viens 
darītu bez cilvēku atsaucības? Paldies pašvaldībai, 
kas mani ir atbalstījusi un sapratusi, īpašu paldies 
gribu sacīt Kurmenes pagasta pārvaldes vadītājam 
Jānim Silam – par viņa izpratni un tālāko redzējumu 
visos procesos un nesavtīgo palīdzību. Esam aizsā-
kuši sadarbību ar Biržu pašvaldību, lai veidotu tiltu, 
kur satiekas divas tautas ar savu kultūru, valodu, 
cilvēkiem un visi mēs dzīvojam šodienā!».
Prāvests piebilda, ka Kurmenes baznīcā dievkalpo-
jumi notiks ārpus telpām, lai ikviens, kas vēlētos 
baudīt Ziemassvētku sajūtu, varētu to arī darīt – pie 
ugunskura un lāpām. 

Andra Matuļenko, VNZ redaktore

Pateicas Vecumnieku novada iedzīvotājiem

FOTOIESKATS PASĀKUMĀ FOTO: ARTURS ZUIKA

Sporta aktīvistam MĀRTIŅAM ŠTEINALTAM - par 
aktīvu, radošu un nesavtīgu sabiedrisko darbu tūrisma 
aktivitāšu organizēšanā Vecumnieku novadā

Prāvestam ANDREJAM MEDIŅAM par darbu lokālās 
kultūrvides veidošanā,  Kurmenes muižas parka un 
baznīcas atjaunošanā

Skolotājam un amatierkolektīvu vadītājam INGUM 
PAVINKŠNIM par radošu darbu un ieguldījumu 
amatiermākslas tradīciju kopšanā Vecumnieku novadā

Pansionāta «Atvasara» vadītājai ZAIGAI ŠVĀĢEREI 
par ilggadēju godprātīgu, nesavtīgu un profesionālu 
iestādes vadītāja darbu 

SIA «Piebalgas» valdes priekšsēdētājam EDUARDAM 
IVANOVAM par aktīvu sadarbību ar pašvaldību un 
devumu novada vides labiekārtošanā.

Vecumnieku MMS skolotājai ANTRAI GUSTSONEI par 
profesionālu un radošu pedagoģisko darbu jauniešu 
mākslinieciskās jaunrades veicināšanā.

Enerģētiķim PĒTERIM BRIEDIM par ilggadēju 
profesionālu, apzinīgu un nesavtīgu darbu savā profesijā

SIA «Agraris» valdes priekšsēdētājam RENĀRAM 
SKUDRAM par sadarbību ar pašvaldību un devumu 
darba vietu nodrošināšanā novada iedzīvotājiem.

Skaistkalnes vidusskolas skolotājam GUNĀRAM 
PUZIŅAM par ilggadēju kvalitatīvu darbu skolēnu 
patriotiskajā audzināšanā.

Sirsnīgi pateicos novada Domei un Bārbeles pagasta ļaudīm, kas šajā pelēkajā rudenī man sagā-
dāja neaizmirstami patīkamu pārsteigumu - novada apbalvojumu «Gada cilvēks»! Esmu lepns, 
ka šajā nominācijā varēju pārstāvēt savu dzimto Bārbelīti, kurā esmu dzimis un tagad vadu savas 
vecumdienas. Savā mūžā nekad neesmu alcis pagodinājuma. Bet nenoliegšu - ir patīkami ap-
zināties, ka neesi vēl gluži aizmirsts. Priecē dāvanas, bet par visu dārgāks ir līdzcilvēku dāvātais 
sirds siltums. Paldies jums visiem, un priecīgus Ziemassvētkus! Indulis Folkmanis   

Bārbelietim, tēlniekam INDULIM FOLKMANIM par 
mūža ieguldījumu tēlniecībā, Latvijas kultūras vērtību 
saglabāšanā un novada vārda popularizēšanu Latvijā.
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Novembra beigās noslēdzies Vecumnieku 
novada pašvaldības un Latvijas Valsts Mežu 
(LVM) kopīgi domātais un īstenotais projekts 
Zvirgzdē, izveidojot jaunu atpūtas vietu «Zvir-
gzdes Baltā kāpa». 

Stāsta Tūrisma informācijas punkta vadītā-
ja Aira Odinga:
«Tā kā atpūtas vieta atrodas saimnie-
ciskajā mežā, LVM iepazīstināja un ko-
pīgi ar pašvaldību, Tūrisma Informācijas 

Punktu, Baltu dienu atceres pasākumu organi-
zētājiem kāpā biedrību «Zemgales Mantojums» 
un tūrisma pakalpojumu – kvadraciklu safari 
sniedzējiem, kuru maršruti ved cauri Zvirgzdes 
mežiem, - «Green Road Trips», apsprieda meža 
un apkārtnes apsaimniekošanas 
plānu. LVM vēlas uzsvērt, ka 
saimnieciskais mežs ir dabīgs 
mežs, kurā, atšķirībā no izkopta 
parka, iegūst koksni, kur stāda 
jaunaudzes un kuru apsaimnie-
ko. Mežs un jaunā atpūtas vieta 
Zvirgzdes kāpā ir brīvi pieejama 
ģeomorfoloģiska un ainaviska 
teritorija, kuru ir lūgums saudzēt, 
jo apkārtējos mežos dzīvo arīdzan 
aizsargājamas putnu sugas un 
atrodas aizsargājami biotopi. 
Projekta ietvaros notika vieno-
šanās, ka Vecumnieku novada 
pašvaldība uzraudzīs un uzturēs 
atpūtas vietas tīrību, par šo arī 
tiek slēgts līgums. 
LVM un pašvaldība aicina vietē-
jos iedzīvotājus un ciemiņus nebraukt pa meža 
sūnām un augsni, bet tikai pa standarta meža 
ceļiem. Tāpat lūgums nebraukt ar mehanizētiem 
transportlīdzekļiem pa taciņām un kāpas stāvu-
mu, tādējādi vēl vairāk bojājot jau tā brūkošo 
smilts slāni.
Nākotnē ir domāts par kāpas nostiprināšanas pro-
jektu, līdz ar to ceram, ka veiksmīgā pašvaldības 
un Latvijas Valsts mežu sadarbība turpināsies.
Ja redzat, ka tiek piemēslots mežs, atpūtas vieta 

vai ļaunprātīgi braukts ar motorizētiem transport-
līdzekļiem tam nepiemērotās vietās vai veidos, 
bojājot mežu, lūgums informēt pašvaldību pa 
tālr. 27307370.»
Pašvaldības izpilddirektora vietnieks 
Guntars Veismanis:
«Apsaimniekojot Zvirgzdes kāpu, ilgi tika dis-
kutēts par nepieciešamību izvietot šajā vietā 
atkritumu urnas.  Mans, kā Vecumnieku novada 
domes pārstāvja viedoklis ir, ka sabiedrība jā-
pieradina pie uzskata: «ko atnesi, to aiznes», jo 

mežs nav tā vieta, kur atnest 
un atstāt atkritumus aiz sevis. 
Līdz ar to tam būtu audzinošs 
mērķis ne tikai jaunajai paau-
dzei, bet arī mums pašiem, 
veidojot «zaļo domāšanu». 
Tāpat tiek novērots, ka pēdējos 
gados  šo vietu īpaši  iemīlējuši 
kvadraciklu un moto braucē-
ji. Kopīgi ar LVM pārstāvjiem 
vienojāmies, ka stingri vēr-
sīsimies pret nelikumīgajiem 
braucējiem, jo mežos atļauts 
pārvietoties ar mehanizētu 
tehniku tikai pa izveidotiem 
ceļiem. Jebkāda cita braukša-
na, to iepriekš nesaskaņojot ar 
LVM, ir administratīvi sodāma. 
Tuvākajās dienās tiks arī izvie-
totas norādes zīmes, kas ļaus  
bez grūtībām atrast Zvirgzdes 

kāpu jebkuram apmeklētājam. 
Lai arī daudziem liekas, ka kāpas virsotni visvieg-
lāk un ātrāk ir sasniegt, to pievarot pa straujo 
nogāzi, diemžēl aicināšu apmeklētājus izmantot 
iezīmēto gājēju taku, pa kuru ejot varam arī 

lieliski izbaudīt Zvirgzdes meža burvību. Tas tiek 
darīts, lai pasargātu Zvirgzdes kāpu no brukšanas 
un korozijas.
Paldies jāsaka LVM par ieguldīto darbu un līdzek-
ļiem, kā arī lielisko sadarbību, lai Vecumnieku 
novads kļūtu bagātāks par vienu lielisku apskates 
un atpūtas objektu». 

Guntara Veismaņa un Airas Odingas 
informāciju apkopoja Andra Matuļenko, 

VNZ redaktore

Sargāsim un apsaimniekosim 
Zvirgzdes kāpu un mežu

Lielisks skats uz apkārtējo ainavu paveras no izbūvētās apskates platformas.

Aicinājums ievērot izvietoto zīmi, nebraukt pa kāpu. (Foto: Aira Odinga).
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Tuvākajās dienās tiks arī izvietotas norādes zīmes, kas ļaus  bez grūtībām atrast Zvirgzdes kāpu jebkuram apmeklētājam.

Sadarbība, entuziasms 
un draudzīgums! Labākā 
kombinācija, kas darbojas, 
lai vienā no, manuprāt, 
a i z r au jo š āka jām un 
interesantākajām jomām 
– tūrismā – taptu rezultāti. 

Nemitīgu izaicinājumu pilns visai pasau-
les tūrisma nozarei bijis 2020.gads, kura 
laikā Latvijas lauku novadi ar savu svai-
go pļavu un meža gaisu, ainavu un vi-
des dabiskumu, piedāvājumu brīvi pār-

vietoties dabā un baudīt to spējuši parādīt daudz 
neizmantotu iespēju līdzšinējiem ceļotājiem, kuri 
bieži meklējuši luksusu ārpus Latvijas robežām. 
Piemēram, Latvijas un Lietuvas pārrobežu 
tūrisma akcijas «Kaimiņi Zemgalē» ietvaros 
šogad piedalījušies 249 braucēji, kas ir lielākais 
tūristu skaits kopš akcijas ieviešanas un attiecīgi 
3-4 reizes vairāk kā iepriekšējos gadus. Ap 70%  
ceļotāju apmeklēja visus akcijas objektus, kas 
netika novērots agrāk.  

Ko vēlas tūrists
Daudz stāstu dzirdēts par šīs vasaras Latvijas 
apceļotājiem, kuri pabijuši tuvajos un tālajos 
objektos un mazzināmos nostūros, pēc tam 
sajūsmināti dalās piedzīvotajā. Cilvēkiem arvien 
mazāk interesē statiska objektu «apskate», ja tai 
nenāk līdzi cilvēciskais stāsts un pieredzējums. 
Just un izbaudīt – to šodien meklē lielākā daļa 
ceļotāju, un esmu priecīga par lielisko novada 
tūrisma bukletu, kuru izdevām vasarā, lai arī Ve-
cumnieku puse arvien vairāk uzrunātu braucējus 
paviesoties mūsu Labsajūtu novadā. 

Šogad paveiktais
Labas daudzpusējas sadarbības rezultātā iz-
veidots ne vien tūrisma buklets, bet arī gar 
Mēmeli pierobežā nomarķēts laivu maršuts 
«Leišmalīte», izstrādāti un izdoti četri maršruti 
ar akcentiem uz kultūrvēsturisko un dabas 
piedāvājumu. Nesen noslēdzās skaists projekts 
– novada fotokonkurss, piesaistot Vecumnieku 
Mūzikas un mākslas skolas audzēkņus foto 
reprodukciju gleznošanā, kā rezultātā tapa gan 
brīnišķīgs novada nākamā gada kalendārs, gan 
pastkaršu komplekts. Skaistkalnes un Kurmenes 
viedā ciema projekts ar vienu no galvenajām 
prioritātēm – tūrisma attīstību - ir varen labs 
sadarbības piemērs, iesaistoties gan LLKC un TIP, 

gan pašvaldībai, gan - pats galvenais – pašiem 
iedzīvotājiem!
Tāpat citi projekti, kuros esmu līdzdarbojusies 
šajā gadā, nav iedomājami bez labas sadarbības. 
Nupat pabeigta Zvirgzdes kāpas atpūtas vietas 
ierīkošana sadarbībā ar Latvijas Valsts mežiem.  
Pavasarī labiekārtota Bārbeles sēravota apkār-
tne un uzsākta «Camino Santjago» jeb «Svētā 
Jēkaba» tūrisma ceļa  izveide cauri Vecumnieku 
novadam līdz pat Lietuvas robežai. Novada tū-
risma piedāvājumu organizētā vizītē baudījuši 
gan Profesionālās Gidu asociācijas biedri, gan 
augstskolas «Turība» docētāji.
Ir noritējušas apmācības interesentiem ar 
ieskatu vides gida darba specifikā, īstenots 
miniprojekts ar Vecumnieku vidusskolu angļu 
valodas un terminoloģijas stiprināšanas nolūkā, 
iepazīstot Vecumnieku tūrisma piedāvājumu 
pašu skolēnu vadītā ekskursijā, kopdarbs ar 

Jauniešu domi, veidojot Vecumnieku pastaigu 
maršrutu, jauniešu ieinteresēšana tūrisma jomā 
Ēnu dienās februārī u.c.  
Patšreiz procesā ir arvien jauni projekti, kurus 
realizēsim un palaidīsim «tautās». 
Šī gada pavasaris un atkal laiks kopš rudens 
lielāko saskarsmi digitalizējis, laupot kopā 
sanākšanas prieku klātienē. Neskatoties uz 
visām ķezām ticu, ka Jaunais gads nāks ar 
risinājumiem, tāpēc galvenais, ko vēlu visiem 
sadarbības partneriem un lasītājiem – veselību, 
dzīvesprieku un apmierinātību!
Paldies
Vēlreiz - liels paldies visiem cilvēkiem, ar kuriem 
esmu sadarbojusies šajā gadā, ar jūsu līdzdalību, 
idejām, iedrošinājumu, atsaucību un palīdzību ir 
izveidota laba bāze novada tūrisma turpmākai 
attīstībai un atpazīstamībai.  
Lai mums visiem gaišs un priecīgs Svētku laiks!
Laimīgu Jauno gadu vēlot, 

Aira Odinga, TIP vadītāja un 
tūrisma informācijas  konsultante

Tūrismam sarežģīts un izaicinājumu pilns, bet 
radošs un labā sadarbībā balstīts gads

CILVĒKIEM ARVIEN MAZĀK 
INTERESĒ STATISKA OBJEKTA 
APSKATE, JA TAI NENĀK LĪDZI 
CILVĒCISKAIS STĀSTS UN 
PIEREDZĒJUMS.

Laikā no š.g. 7. decembra līdz 2021. gada 11. 
janvārim robežpunktā Skaistkalne-Germanišķi 
patrulēs Valsts robežsardzes Rīgas pārvaldes 
Zemgales dienesta robežsargi.

Kā skaidroja Valsts robežsardzes Rīgas pār-
valdes II kategorijas Zemgales dienesta 
priekšnieks Andris Beķeris, robežsargi 
pārbaudīs, vai personas, ieceļojot Lat-
vijā, aizpildījušas Covidpass elektronis-

ko anketu.

Elektroniskās anketas aizpildīšana ir obligāta 
visiem ieceļotājiem, kas iebrauc Latvijā, un tā 
jāaizpilda ne agrāk, kā 48 stundas pirms robežas 
šķērsošanas.

Covidpass aizpildīšana ļauj robežsargiem pār-
liecināties par valstī noteikto ierobežojumu 
ievērošanu (ieceļotājiem jāievēro 10 dienu 
pašizolācija), kā arī Valsts robežsardzei un Sli-
mību profilakses un kontroles centram nepie-
ciešamības gadījumā piekļūt nepieciešamajiem 
personas datiem.

Apliecinājums ir jāaizpilda katru reizi iebraucot 
Latvijas Republikā par sevi, bērniem un aizbild-
nībā esošām personām, izņemot gadījumus, kas 
īpaši noteikti Ministru kabineta 360. noteikumos.

Reizi 30 dienās apliecinājumu atļauts iesniegt 
Latvijas pierobežas iedzīvotājiem, Eiropas Sa-

vienības dalībvalstu pilsoņiem un pastāvīgajiem 
iedzīvotājiem, kuri ikdienā šķērso Latvijas saus-
zemes robežu ar citām ES valstīm:

1.1. saistībā ar nodarbinātību, ja robežšķērsoša-
na nepieciešama darba vai dienesta pamatpie-
nākumu veikšanai un personai ir nodarbinātības 
faktu apliecinošs dokuments (tajā skaitā arī 
autovadītājiem, kuri veic starptautiskos kravu 
vai pasažieru pārvadājumus ES sauszemes 
iekšējās robežās, uzrādot nodarbinātības faktu 
apliecinošu dokumentu);
1.2. bērnu uzraudzības pakalpojuma saņem-
šanai vai formālās izglītības ieguvei klātienē 
pirmsskolas izglītības pakāpē (uzrādot pakalpo-
juma sniedzēja vai izglītības iestādes izsniegtu 
izziņu);
1.3. formālās izglītības ieguvei klātienē pamatiz-
glītības, vidējās izglītības un augstākās izglītības 
pakāpē, kā arī profesionālās ievirzes izglītības 
programmās mākslas un kultūras jomās, tas 
attiecas arī uz personām, kas pavada nepiln-
gadīgu izglītojamo vai pilngadīgu izglītojamo 
ar speciālām vajadzībām (uzrādot izglītības 
iestādes izsniegtu izziņu). 
Papildu informācija:
Ministru kabinets - www.mk.gov.lv; 
Valsts kancelejas COVID-19 informatīvā mājasla-
pa - www.covid19.gov.lv; COVIDpass elektronis-
kā anketa – www.covidpass.lv;  
Valsts robežsardze – www.rs.gov.lv.

Sabiedrisko attiecību nodaļa

Robežas šķērsošanas punktā Skaistkalnē no 
7. decembra patrulē Valsts robežsardze
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VECUMNIEKU VESELĪBAS CENTRĀ

Gads straujiem soļiem 
tuvojas izskaņai, bet 
iestādēm šis ir viens no 
rosīgākajiem periodiem, 
jo ir jāplāno nākamā 
gada darbības, budžets, 
pakalpojumi.

Atskatoties uz Vecumnieku Veselības 
centra (VVC) darbību 2020.gadā, ir vē-
rojamas izmaiņas gan saistībā ar situā-
ciju valstī un pasaulē, gan ar darbinieku 
nomaiņu, kā arī ar pakalpojumu klāstu. 

Šī gada pirmajā ceturksnī VVC stipri ietekmēja ie-
robežojumi, kas tika uzlikti sakarā ar vīrusa SARS-
CoV-2 (COVID-19) izplatību. Līdz ar to VVC ienākumi 
šajā laikā samazinājās.
Otrajā ceturksnī nomainījās gan medicīnas dar-
binieku, gad VVC vadītāja. Atgādinu, ka kopš šī 
gada jūlija VVC pieņem ginekoloģe, dzemdību 
speciāliste ultrasonogrāfijas speciāliste Svetlana 
Ozoliņa.

Paveiktais šogad
Stājoties amatā, es kā iestādes vadītāja, vēlējos 
izprast iestādes darbību, organizāciju, kā arī pa-
plašināt pakalpojumu klāstu. Kopš 2.novembra 
VVC ir pieejams jauns ultrasonogrāfijas izmek-
lējums - virspusējās struktūras (zemādas vei-
dojumiem, kakla, cirkšņu, paduses limfmezgli, 
sēkliniekiem). Tāpat lūdzam pēc iespējas biežāk 
izmantot maksājumu kartes.

Kas plānots nākamgad
2021.gadā ir plānots attīstīt jaunus pakalpoju-
mus. Šobrīd ir uzsākta pēdu aprūpes kabineta 
(podologa) inventāra iegāde, kā arī vadītas 
sarunas ar citiem speciālistiem par sadarbības 

veidošanu. Ultrasonogrāfijas izmeklējumiem 
tiks uzlabota rezultātu izsniegšana - dr.I.Šišlo 
būs nodrošināta pieeja vienotajai datu bāzei, 
kā arī izraksti (rezultāti) tiks veidoti speciālā 
programmā, lai pacientiem tos varētu izsniegt 
kvalitatīvā formātā.

Situācija pašreiz
Ņemot vērā pašreizējo situāciju valstī, vēršu 
uzmanību, ka pakalpojumi VVC joprojām tiek 
nodrošināti. Ierodoties VVC ir jāievēro valstī 
noteiktie piesardzības pasākumi - uzturēšanās 
telpā tikai maskās, vietās, kur izvietoti dezin-
fekcijas līdzekļi, lūdzam dezinficēt rokas, kā arī 
jebkurā vietā ievērot vismaz 2 metru distanci. 
Tāpat lūdzu neuzturēties VVC telpās ilgāk, kā tas 
nepieciešams un, ja iespējams, norēķināties ar 
maksājumu karti. 
Vecumnieku Veselības centrā izmeklējumus un 
konsultācijas var saņemt tikai pēc iepriekšēja 
pieraksta (izņemot laboratoriskos izmeklē-
jumus).

Pieejamie pakalpojumi: 
 • analīžu nodošana (laboratorija) - pirmdien, 

trešdien, piektdien 8.00-11.00 (pieteikšanās nav 
nepieciešama, ievērot 2 m distanci!);
 • ultrasonogrāfijas izmeklējumi - pirmdien no 

10.00, līdz pēdējam pierakstam;
 • rentgens- otrdien 9.00-12.00 un ceturtdien 

12.00-15.00;
 • ginekologs, dzemdību speciālists - piektdien 

9.00-15.00.
Vecumnieku Veselības centra kolektīvs vēl 

visiem veselīgu Jauno 2021.gadu! 

Līva Vecvanaga, 
Vecumnieku Veselības centra vadītāja

Gada nogale Vecumnieku Veselības centrā

Ņemot vērā epidemioloģisko situāciju, Na-
cionālais veselības dienests (NVD) atgādina, 
ka gadījumos, kad nepieciešama medicīniska 
palīdzība, vispirms jāsazinās ar ģimenes ārstu 
vai nepieciešamo ārstniecības pakalpojumu 
sniedzēju telefoniski vai elektroniski. Bez 
iepriekšēja pieraksta doties nedrīkst, tostarp 
arī gadījumos, ja ir ģimenes ārsta nosūtījums 
pie ārsta speciālista vai nepieciešama 
konsultācija akūtas saslimšanas vai hroniskas 
vainas pa-asinājuma gadījumā. 

Sazinoties ar ārstniecības iestādi, jāno-
rāda nepieciešamais pakalpojums, pie-
ejamais nosūtījumus (papīra formātā 
vai E-veselības portālā) un jāinformē par 
savām sūdzībām. Ārstniecības iestāde, 

izvērtējot pacienta stāvokli, pieņems lēmumu 
vai sniegt pakalpojumu klātienē, vai nodrošināt 
attālinātu konsultāciju. Par attālinātām konsul-
tācijām pacienta līdzmaksājums nav jāveic. Lē-
mumu par attālinātas konsultāciju sniegšanu 
pieņem speciālists. Ja pacientam tiek noteikta 
klātienes vizīte, tad precīzi jāierodas norādītajā 
laikā, lai izvairītos  no saskarsmes ar citiem pa-
cientiem, jālieto sejas aizsargmaska un jāievēro 
2m distance.

Neatliekamos gadījumos, kad palīdzība ne-
pieciešama nekavējoties, NVD aicina vērsties 
slimnīcu uzņemšanas nodaļās vai dzīvības ap-
draudējuma gadījumā (bezsamaņa, elpas trū-
kums, aizdomas par insultu vai infarktu, smaga 
trauma vai dzīvību apdraudoša asiņošana u.c. 
situācijas, kad izšķirošas ir minūtes) zvanīt 113.  

Jau vēstīts, ka no 3.decembra uz laiku visās 
slimnīcās ierobežoti plānveida pakalpoju-

mi stacionārā un dienas stacionārā. Tajā pašā 
laikā netiek ierobežoti ambulatorie veselības 
aprūpes pakalpojumi. NVD vērš uzmanību, ka 
gadījumos, ja tiek mainīts esošais pieraksts, 
ārstniecības iestāde ar ikvienu pacientu sazi-
nāsies individuāli.

Vienlaikus NVD informē, ka sākot ar šā gada 
novembri Covid-19 pozitīviem pacientiem 
un kontaktpersonām, kuru veselības stāvoklis  
neļauj gaidīt nepieciešamā pakalpojuma sa-
ņemšanu pēc atveseļošanās, ir iespēja saņemt 
ambulatoros veselības aprūpes pakalpojumus 
konkrētās ārstniecības iestādēs (piemēram, 
rentgens, ginekologs, ķirurgs, kardiologs, 
laboratoriskie izmeklējumi u.c.). Ārstniecības 
iestāžu un pakalpojumu saraksts pieejams 
NVD mājas lapā vai nepieciešamo informāciju 
iespējams noskaidrot, zvanot uz NVD bezmak-
sas konsultatīvo tālruni 8000 1234.

Svarīgi! 
Noteikumi, kas jāievēro Covid-19 pozitīvam 
pacientam un kontaktpersonām, lai saņemtu 
veselības aprūpes pakalpojumu konkrētajā 
ārstniecības iestādē:
 • jābūt ģimenes ārsta vai speciālista nosūtīju-

mam, izņemot tiešas pieejamības speciālistu 
pakalpojumiem;
 • telefoniski vai elektroniski jāsazinās ar ārst-

niecības iestādi un jāveic pieraksts - ārstnie-
cības iestāde izvērtēs vai pakalpojumu nevar 
sniegt attālināti;
 • ierasties uz izmeklējumu stingri noteiktajā 

laikā;
 • uz ārstniecības iestādi nedrīkst doties ar 

sabiedrisko transportu;
 • gan dodoties uz ārstniecības iestādi, gan ārst-

NACIONĀLĀ VESELĪBAS CENTRA INFORMĀCIJA

Tikai ar iepriekšēju pieteikšanos. Arī Covid-19 
pozitīvi pacienti un kontaktpersonas var saņemt 
ambulatoros veselības aprūpes pakalpojumus

niecības iestādē obligāti jālieto sejas maska, 
jāievēro 2m distance, kā arī jādezinficē rokas.

Kur pieejama informācija
Informācija par veselības aprūpes pakalpojumu 
sniedzējiem ir pieejama vietnē 
www.rindapiearsta.lv. Informāciju par valsts 
apmaksātiem veselības aprūpes pakalpoju-
miem var noskaidrot, zvanot uz NVD bezmak-
sas informatīvo tālruni 80001234 vai mājaslapā 
www.vmnvd.gov.lv.

Nacionālais veselības dienests aicina iedzīvotā-
jus rīkoties atbildīgi, ievērojot veselības nozares 
speciālistu un Slimības un profilakses kontroles 
centra norādījumus.

Informāciju sagatavoja:
Sintija Gulbe

Nacionālā veselības dienesta 
Sabiedrisko attiecību nodaļas vadītāja 

Tālr.: 26368442
E-pasts: sintija.gulbe@vmnvd.gov.lv
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Šī gada septembrī Skaistkalnes tautas na-
ma otrā stāva mājīgajā zālītē norisinājās 
pasākums,  kas bija veltīts organizētas 
ugunsdzēsības simtdesmitgadei Skaistkal-
nē. Skaistkalnes pagasta pārvaldes uguns-
dzēsēju formējuma vadītājs Āris Gothards 
bija aicinājis visus veterānus, kas savulaik 
piedalījušies ugunsdzēsēju vienības darbā, 
kā arī jauno maiņu, kas pārstāv Skaistkalnes 
ugunsdzēsējus pašreiz. 

Skaistkalniete, Novadpētniecības centra vadītā-
ja Laima Indriķe «Vecumnieku Novada Ziņām» 
sagatavojusi aizraujošu ieskatu brīvprātīgās 
ugunsdzēsības organizācijas darbībā Šenbergā 
(Skaistkalnē) kopš pirmsākumiem.

19.gadsimta otrajā pusē visā tagadējā Latvijas 
teritorijā pakāpeniski apdzīvotās vietās vienā 
pēc otras sāka dibināties brīvprātīgo uguns-
dzēsēju formējumi, 20.gadsimta trīs-desmitajos 
gados sasniedzot pat 240 biedrības.

Šenbergas brīvprātīgo ugunsdzēsēju biedrī-
ba dibināta 1910.gadā muižas ģenerālpiln-
varotā, barona H.fon Šteina vadībā. Sagla-
bājusies fotogrāfija no šī gada, kur plašā 
laukumā notiek krāšņa un reprezentabla 

pirmā ugunsdzēsēju parāde. Muiža biedrībai no-
dod pļavu pie zirgu staļļiem, bet depo ierāda Lie-
lajā krogā ar izrīkojuma zāli virs kroga stadulas.  

Pirmsākumi 
Laikrakstā «Jaunā Avīze» Nr. 98, 1912.g. 8.de-
cembrī rakstīts, ka Šenbergā darbojas veselas 
septiņas biedrības, no kurām maz labuma, tikai 
atturības biedrība «Nākotne» būtu minama, 

kā arī: «dzīvāko darbību izrāda Uguns dzēsēju 
biedrība, kaut gan šīs biedrības biedri pazīsta-
mi kā krietni «iemetēji», tomēr no viņas var ko 
gaidīt, jo minētā biedrība izlabojusi savu zāli pēc 
būvkomisijas apstiprināta plāna un gatavojas uz 
teātra izrādēm.» 

Pirmie darba rīki bija viens sūknis, kuru ar 
rokām darbināja četri vīri, un viena 200 litru 
muca. Signāli - četras taures skaņas, kas ska-
nēja dažādās ciema malās, līdz izdzirda visi. 
Uz ugunsgrēka vietu glābēji devās ar zirgiem, 
muca vienmēr bija gatavībā- piepildīta ar 
ūdeni. Zirgi un aizjūgs atradās pie Šenbergā 
dzīvojošiem biedriem. 

Pēc Pirmā pasaules kara
Pirmā pasaules kara laikā darbs apsīka, jo daļa 
biedru devās bēgļu gaitās. Pēc kara biedrības 
darbs atjaunojās un drīz izveidojās par vienu no 
labākajām un aktīvākajām biedrībām Bauskas 
apriņķī. Biedrība savā īpašumā ieguva bijušos 
muižas staļļus ar manēžu, kur saimnieciskā 
kārtā ierīkoja depo un izrīkojuma zāli. Darba 
bija daudz, to būvēja trīs gadus un katrs biedrs 
būvdarbos nostrādāja vienu mēnesi bez mak-
sas, daudzi palīdzēja ar materiāliem. 1929.
gadā depo bija gatavs. Līdzekļus būvdarbiem 
ugunsdzēsēji centās iegūt no loterijām, sarī-
kojumiem un ballēm zaļumos, bija arī sava 
dramatiskā kopa, kādu laiku arī koris, bet gal-
venais sarīkojumu kuplinātājs kopš 1924.gada 
bija savs pūtēju orķestris kapelmeistara Jāņa 
Stūres vadībā. Viņi spēlēja visos sarīkojumos, 
palīdzot veidot kultūras dzīvi. 
Lai gan Šenberga 1925.gadā pārtapa par 
Skaistkalni, ugunsdzēsēju biedrība saglabāja 

110 gadus Skaistkalnē darbojas Brīvprātīgo ugunsdzēsēju biedrība

Šenbergas BUB dalībnieki pie sava jaunā depo biedrības tautas namā. Depo atklāts 1929.gadā.
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savu nosaukumu - Šenbergas BUB līdz pat Otrā 
pasaules kara beigām.
Ar laiku tika papildināts aprīkojums ar vairā-
kiem rokas sūkņiem un ūdensmucām, bet ātrā-
ku un veiksmīgāku ugunsnelaimju likvidēšanu 
nodrošināja automašīnas iegāde 1927.g., kā 
arī pirmā motorsūkņa  iegāde 30-tajos gados, 
ko svinīgā sarīkojumā iesvētīja kapucīņu mūki.
Bauskas Avīze 1930.g.12.decembra izdevumā 
jautā: «kas tad nu galu galā būs ar ugunsdzēsē-
ju loteriju Skaistkalnē? Izloze, kuru gaida septi-
ņus gadus. 1923.gadā sapirktas loterijas biļetes, 
bet 30-tajā gadā izloze vēl nav notikusi.»  
Visi biedrības sarīkojumos un loterijās iegūtie 
līdzekļi tika izlietoti inventāra iegādei un de-
po- tautas nama izbūvei, taču tie nespēja segt 
visus izdevumus. Biedrība bija spiesta ņemt 
lielus hipotekāros aizdevumus, kurus nespēja 
atmaksāt.  Par parādiem banka atņēma ilgi un 
grūti celto tautas namu! 1938.gad 1.novem-
brī to pārņem aizsargu organizācija, atstājot 
ugunsdzēsēju rīcībā vien depo un dežūrtelpas. 
Tas bija liels trieciens un pārdzīvojums visai 
biedrībai. Virsnieka Arnolda Sipenieka sieva 
Nellija Sipeniece bija pat uzrakstījusi vēstuli ar 
daudziem parakstiem  K.Ulmanim ar lūgumu 
palīdzēt

Darbojas arī sievietes
Jāpiebilst, ka biedrībā aktīvi darbojās arī 
ugunsdzēsēju ģimeņu sievietes - sievas, mā-
tes, māsas, meitas. Viņu pienākums bija visi ar 

ugunsdzēšanu nesaistītie organizatoriskie darbi 
- pārzināt biedrības mājīgumu, rīkot un vadīt 
loterijas, saimniekot un klāt galdus biedrības 
sarīkojumos, piedalīties teātra izrādēs u.t.t. 

Līdz pat 1945.g biedrības priekšnieks ir dzirnavu 
rūpnieks Edgars Žanno Grasis, kas visos foto 
redzams ar pirmā pasaules kara vāciešu huzāra 
ķiveri galvā (ar smailu tornīti augšgalā), kamēr 
pārējiem virsniekiem ir romiešu tipa ķiveres. 
Muižas laikā sākumā viņš bijis piķieris, bet 
vēlāk uzkalpojies kā Korfa pilnvarotais muižas 
īpašumu lietās. Prasmīgs organizators, aktīvs 
darbonis, bet ne runātājs. Vajadzības gadījumā, 
pāris dienas pirms uzstāšanās sūtījis bērnus pie 
sekretāra Jāņa Tenovska, norādot vajadzīgo 
tematu, kurš tad nu uzrakstījis skaistas runas. 

Sadalīta teritorija
Ugunsdzēsēji dzīvoja visā pagasta teritorijā, 
apmēram 15km rādiusā. Lai iespējami ātri tos 
varētu apziņot un savākt, teritorija bija sadalīta 
nodaļās un nozīmēti to pārziņi: šenbergiešus 
(aiz meža uz Kurmenes pusi) pārzināja Vilips 
Dombrovskis «Austriņos», gar Iecavas upi uz 
Bārbeles pusi - Alfrēds Dombrovskis «Rukšās», 
Ozolbruknas pusē Alfrēds Šimiņš «Liel-Mel-
deros», ap Skaistkalni - Albīns Kandrovičs 
«Deviņzaros».
Kaujas komandu priekšnieki bija Arnolds Sipe-
nieks «Lazdiņās», Andrejs Valdmanis «Zeltkal-
nos» un Jānis Mediņš «Salmiņos», vēlāk Jānis 
Jukevics «Ķelēs». 

Aktīvi kultūras dzīvē
Biedrības amatpersonas bija arī aktīvi kultūras 
dzīves vadoņi - Jānis Stūre no «Indriķiem» va-
dīja orķestri un kori, veterinārfeldšeris Georgs 
Ernšteins darbojās kā režisors drāmas kopā, 
tiek minēts arī sekretārs Jānis Tenovskis no 
«Sudmalniekiem». Redzamākie darbinieki bija 
krodzinieki Mārtiņš Staņķis un Andrejs Asups, 
kā šoferis brauca viesnīcnieks Pauls Apšancs.
Dažos avotos minēts, ka Otrā pasaules kara tā 
sauktajā «vācu laikā» laikā BUB darbība apsī-
ka, tomēr tas varētu būt saistīts propagandu, 
jo raksts «Ugunsdzēsēju darbs Skaistkalnē»  
«Bauskas Vēstneša» 1942.g. 13.novembrī 
liecina ko citu -  biedrībā ir 70 aktīvo biedru 
un pabalstītāju, turpinās aktīva sabiedriskā 
un saimnieciskā dzīve. Tā kā padomju armi-
jai atkāpjoties, vietējie varas vīri nolaupījuši 
jauniegādāto ugunsdzēsēju auto, ar Zemgales 
komisāra brīvkunga fon Medema gādību ir 
saņemts smagais trofeju auto, kas tiek pārbū-
vēts ugusdzēsēju auto, izdodot šim nolūkam 
2000 reihsmarkas (RM). Izremontētas arī 
telpas apmācībām un rīku novietošanai 1200 
RM apmērā. 
Pēc kara, pārstrukturizācijas rezultātā, tika 
izveidota vienība Bauskas BUB sastāvā, kuras  
vadību uzņēmās Arnolds Sipenieks, kuram jau 
bija ilggadēja pieredze un augsti apbalvojumi 
ugunsdzēsības darbā. Izveidojoties kolhoziem, 
vienība pārgāja «Skaistkalnes» kolhoza pa-
spārnē. Par turmpāko periodu varēsiet lasīt 
izdevuma nākamā numurā.

Šenbergas BUB vēsturē ielūkojās
 Laima Indriķe

Skaistkalnes ugunsdsēsēju sporta komandas pārstāvji Kaspars Kazelaitis, Renārs Valaškēvics, Kaspars Valaškēvics, Gatis 
Rutkovskis šī gada septembrī

Priekšplānā - BUB dāmas. Viņas darīja ar ugunsdzēšanu nesaistītos organizatoriskos darbus - pārzināja biedrības 
mājīgumu, rīkoja un vadīja loterijas, saimniekoja un klāja galdus biedrības sarīkojumos, piedalījās teātra izrādēs.
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Lai gan motokrosa sezona noslēdzās 
jau oktobra beigās, Latvijas Motosporta 
Federācijas ikgadējā sacensību kopvērtējumu 
laureātu apbalvošana, sakarā ar COVID-19, 
diemžēl nav notikusi un nav arī zināms, kad 
tā varētu notikt. 

Vecumnieku novada jaunais motospor-
tists Aksels Neimanis tajā uz goda pje-
destāla tiktu saukts trīs reizes. Startējot 
85cm³ klasē un visas sezonas garumā 
progresējot, un uzrādot stabilu sniegu-

mu, Akselam izdevās savākt pilnu kopvērtējumu 
medaļu komplektu: Retro motokrosa seriālā iegū-
ta 1.vieta, Latvijas Junioru čempionātā – 2.vieta, 
bet augstākā līmeņa sacensībās Latvijā – Latvijas 
Čempionātā, kopvērtējumā izcīnīta 3.vieta. Katrā 
no šiem sacensību seriāliem bija 5 posmi visdažā-
dākajās Latvijas vietās. Pabijām gan tepat Stelpē 
un Ķegumā, gan Aizputē, Apē, Jūrklanē, Ilūkstē 
un daudzās citās Latvijas vietās. 
Sezonas sākumā Aksels piedalījās dažās sacen-

sībās Lietuvā, plānojām izmēģināt spēkus arī 
Eiropas līmeņa sacensībās Igaunijā, Polijā un 
Ukrainā, ko mums diemžēl liedza situācija ar 
koronavīrusa izplatību. Kaut arī šī sezona bija 
ar zināmiem apgrūtinājumiem, mums tā bijusi 
veiksmīga. Ir iegūts pat vairāk, kā sākotnēji ce-
rēts, ne tikai godalgu, bet galvenokārt sportista 
spēju, izaugsmes un stabilitātes ziņā. Jāteic, ka 
arī tehniku izdevās uzturēt godam, tā kalpoja 
bez aizķeršanās un sezonas garumā, katru 
nedēļas nogali pavadot kādā mototrasē, tika 
aizvadītas 22 sacensības. 

Nākamajā sezonā Aksels startēs 125cm³ klasē. Šī 
klase prasīs no sportista daudz vairāk gan brauk-
šanas prasmju, gan fiziskās sagatavotības ziņā. 
Arī konkurence būs daudz sīvāka un nopietnāka, 
tāpēc sagatavošanās un trenēšanās process jau 
ir sācies un turpināsies visu ziemu. Liels paldies 
AMK Bieriņi trenerim Aivaram Ābolam par iegul-
dīto darbu treniņos un atbalstu sacensībās. 

Uldis Neimanis

Šajā aizliegumu laikā mēs, pensionāri, paš-
darbnieki, meklējam sev citu kopā darbošanās 
iespēju. Sen zināms, ka cilvēki gados nedrīkst 
palikt kūtri – ir jākustas, lai nezustu enerģija. Tā 
mēs nolēmām iet palīgā pensionāru biedrības 
«Virši» ilggadējai un ļoti atsaucīgai dalībniecei 
Edītei Āboliņai Rīgas ielas 2 apkārtnes sa-
kopšanā. 

Viņa vēlējās sakārtot sētas malu, ietvi un 
aizaugušo grāvi. Mēs seši pensionāri – 
cienījamā vecumā – no 74 līdz 79 gadiem 
centāmies šo darbu 
paveikt. Mums pa-

līgā nāca atsaucīgais un strā-
dīgais Druvvaldis. Liekas, ka 
nav pasaulē tāda darba, ko 
viņa čaklās rokas nespētu 
paveikt. Kad darbs gāja uz 
beigām, viņš nopūzdamies 
atzina: «To spēj paveikt tikai 
traki pensionāri!»
Savukārt Edīte bija ļoti pa-
teicīga mums visiem par 
padarīto. Īpašs prieks bija 
par sakopto sētas malu, kas 
nu bija atbrīvota no vecām, 
bojātām, ļoti sen stādītām 
eglēm. Edīte no visas sirds 
bija parūpējusies par siltām 
pusdienām mums visiem. 
Arī mums bija līdzi savs cie-
ma kukulis Edītei. Sirsnīgā 
gaisotnē pie pusdienu galda 

Edīte pateicās visiem un it īpaši Druvvaldim par 
paveikto darbu un ieguldītajām pūlēm un laiku.
Edīte lūdz izteikt sirsnīgu pateicīgu Sarmītei Z 
par dāsnumu un atsaucību, ik pārdienas apcie-
mojot Edīti un bez atlīdzības injicējot nozīmētos 
medikamentus. Apciemojot Edīti, Sarmītei 
vienmēr ir līdzi kāds iepriecinājums sirsnīgajai 
un labestīgajai Edītei.
Mēs paši – talcinieki – esam ļoti gandarīti par 
paveikto divās dienās, par prieku, ko esam 
spējuši dāvāt Edītei. 

Talcinieku vārdā Vija Strautiņa

Pensionāri Vecumnieku centrā tiekas 
brīvprātīgā talkā

Mēs paši – talcinieki – esam ļoti gandarīti par paveikto divās dienās, par prieku, ko 
esam spējuši dāvāt Edītei.

Akselam Neimanim stabils 
sniegums visā sezonā
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Nākamajā sezonā Aksels startēs 125cm³ klasē. Šī klase prasīs no sportista daudz vairāk gan braukšanas prasmju, gan 
fiziskās sagatavotības ziņā. 

Biedrība «Bauskas rajona lauku partnerība» izsludina atklāta konkursa projektu iesnie-
gumu pieņemšanas 10.kārtu Eiropas lauksaimniecības fonda lauku attīstībai (ELFLA) 

Latvijas Lauku attīstības programmas 2014.–2020.gadam apakšpasākuma 19.2. «Darbī-
bu īstenošana saskaņā ar sabiedrības virzītas vietējās attīstības stratēģiju» aktivitātē 

«Vietējās ekonomikas stiprināšanas iniciatīvas».

Projektu iesniegumu pieņemšana notiks no 2021.gada 8.janvāra līdz 2021.gada 8.februārim.
10. kārtā pieejamais publiskais finansējums ir 250 000,00 EUR.

Mērķis: Veicināt uzņēmējdarbības un pakalpojumu attīstību
Rīcība, kurā tiks pieņemti projektu iesniegumi: 
 • 1.1.rīcībā «Atbalsts uzņēmējdarbības attīstībai un ražošanai»

Maksimālā viena projekta atbalsta intensitāte:
 • 70%; 
 • kopprojekta gadījumā – 80%.

Maksimālā attiecināmo izmaksu summa vienam projektam: 
 • 50 000 EUR.

Projektu īstenošanas termiņi:
1) Ja tiek veikta būvniecība, teritorijas labiekārtošana – divi gadi no Lauku atbalsta dienesta 
lēmuma pieņemšanas par projekta iesnieguma apstiprināšanu.
2) Pārējiem projektiem projektu īstenošanas termiņš ir viens gads no Lauku atbalsta dienesta 
lēmuma pieņemšanas par projekta iesnieguma apstiprināšanu.

Projektu iesniegumi iesniedzami Lauku atbalsta dienesta Elektroniskās pieteikšanās sistēmā (EPS) 
https://eps.lad.gov.lv (pirms projekta iesnieguma iesniegšanas jābūt EPS lietotājam, noslēdzot 
par to līgumu ar Zemkopības ministrijas Lauku atbalsta dienestu). 
Ar Vietējās attīstības stratēģiju, rīcībām, mērķiem, plānotajām darbībām, projektu vērtēšanas 
kritērijiem un minimālo punktu skaitu pozitīva atzinuma saņemšanai var iepazīties Bauskā, Uzvaras 
ielā 1, 4.stāvā, Lauku atbalsta dienesta mājas lapā www.lad.gov.lv un biedrības mājas lapā www.
bauskaspartneriba.lv (sadaļā «LEADER» / «Projektu konkursi» / «10.kārta»).

Kontaktinformācija:
Jolanta Kalinka tel.29781969, e-pasts jolanta.lauva@inbox.lv
Inese Bramane tel.26752200, e-pasts bauskas.partneriba@inbox.lv  

IESPĒJA IESNIEGT SAVA PROJEKTA PIETEIKUMU

Rosinot bērnu un jauniešu interesi par vidi un 
iespējām to saudzēt, kā arī veicinot atkritumu 
šķirošanas paradumus, SIA «Eco Baltia vide» 
sadarbībā ar Latvijas Zaļo punktu un SIA «Vides 
serviss» Bauskas, Vecumnieku, Tērvetes un 
Auces novadā rīko bērnu un jauniešu ideju 
konkursu «Mans gudrais šķirošanas punkts». 

Konkurss norisinās līdz 3.janvārim un tā 
laikā dalībniekiem savās mājās jāizveido 
atkritumu šķirošanas punkts. Visi konkur-
sa dalībnieki pretendē uz lielo balvu – in-
terneta veikala «220.lv» dāvanu karti 100 

eiro vērtībā. Dāvanu kartes 30 un 20 eiro vērtībā 
tiks piešķirtas otrajai un trešajai vietai. 
«Atkritumu šķirošana kļūst iedzīvotājiem arvien 
pieejamāka, līdz ar to cilvēki savās mājvietās 
arī meklē sev ērtus un praktiskus risinājumus, 
kā uzglabāt sašķirotos atkritumus pirms to 
izmešanas publiskajos šķirošanas konteineros. 
Tā kā šobrīd daudz vairāk laika pavadām mājās 
ar savām ģimenēm un liela daļa bērnu mācās 
attālināti, tad lietderīga laika pavadīšana ir 
aktuāla ne vienā vien ģimenē. Tāpēc aicinām 
bērnus un jauniešus atraisīt savu fantāziju, ņemt 

talkā māsas, brāļus, vecākus vai vecvecākus un 
radīt idejas, kā mājās izveidot visai ģimenei 
ērti lietojamu atkritumu šķirošanas vietu, kas 
palīdzētu atkritumiem nonākt pārstrādē un kļūt 
par jaunām lietām,» aicina SIA  «Eco Baltia vide» 
valdes priekšsēdētājs Jānis Aizbalts
Konkursa noteikumi ir pavisam vienkārši. Baus-
kas, Vecumnieku, Tērvetes un Auces novadu 
bērniem un jauniešiem bez vecuma ierobežo-
juma savā dzīvesvietā ir jāizveido pēc iespējas 
praktiskāku un visiem mājiniekiem ikdienā ērti 
lietojamu atkritumu šķirošanas punktu, kurā 
iespējams atsevišķi šķirot vismaz divus atkri-
tumu veidus, piemēram, vieglo iepakojumu 
jeb plastmasas, papīra, metāla iepakojumu, 
kā arī stikla taru vai, piemēram, baterijas u.c. 
Šķirošanas punktā jāizveido arī norādes, kādus 
atkritumu veidus tajā drīkst šķirot un kas jāņem 
vērā šķirotājiem. Konkursā var piedalīties arī 
tie bērni, kuriem šķirošanas punkts mājās jau ir 
izveidots. Šķirošanas vietu jāiemūžina atraktīvā 
un pēc iespējas interesantā fotogrāfijā vai īsā 
video (līdz 30 sekundēm), ko līdz 3.janvārim 
ar nelielu aprakstu jānosūta uz e-pastu kon-
kursi@zalais.lv. 

Interesantāko darbu autorus 
un konkursa uzvarētājus no-
teiks žūrija, ko veidos konkursa 
organizētāju pārstāvji. Uzva-
rētāji tiks paziņoti 11.janvārī. 
Konkursa rīkotāji ar labāko 
ideju autoriem sazināsies in-
dividuāli.
Konkursā iesūtītie darbi var tikt 
izmantoti akcijas organizētāju 
mārketinga un komunikācijas 
vajadzībām. 

Alise Zvaigzne, SIA 
«Eco Baltia vide», , 

Tel.28780467,
 www.ecobaltiavide.lv

Bērnus un jauniešus aicina piedalīties ideju 
konkursā «Mans gudrais šķirošanas punkts»
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Jauku pārsteigumu Vecumnieku novada se-
nioriem Adventē sarūpējuši Vecumnieku novada 
Jauniešu domes aktīvisti. Pašu rokām darināti 
svētku vainadziņi un izceptās piparkūkas sildīja 
sirdis un dāvāja prieku vecļaužu pansionāta 
«Atvasara» iemītniekiem, Ātrās medicīniskās 
palīdzības Vecumnieku brigādi, Vecumnieku un 
Valles pagasta vientuļos pensionārus.

Jauniešu lietu speciāliste Kristīne Pačkajeva 
pastāstīja, ka jaunieši ar prieku iesaistījās ak-
tivitātēs. Paldies viņa saka māsām Liberēm 
– Laurai, Lindai un Leldei. Čelsijai Viktorija 
Gerikai, Leldei Zandbergai, Rūtai Gertnerei.  

 
Sarūpētos sveicienus līdz mērķim nogādāja Kris-
tīne Pačkajeva. 

Misas pamatskolā

Arī Misas pamatskolas kolektīvs labprāt atsau-
cās Vecumnieku novada Jauniešu domes un 
jaunatnes lietu speciālistes Kristīnes Pačkaje-
vas aicinājumam, sagaidot Adventi, pie skolas 
izveidot gaismotu sveicienu. Paldies skolas 
darbiniekiem par lielajām ragavām, «vāģīšiem», 
par to atvešanu, skolotājai Ingrīdai Vaisjunei 

un tūristiem par dabas materiālu piegādāšanu, 
vīriešu prasmīgajām rokām sveču darināšanā, 
skolotājai Dinai Godļevskai un skolas audzēknei 
Marijai Rāgai par gaismiņu radīšanu. Ir kopīgi 
paveikts labs darbiņš, un ikvienu pie skolas 
durvīm laipni sagaidīs pirmais Ziemassvētku 
vēstnesis – Rūķis. Radīsim svētku sajūtu sev un 
dalīsimies tajā ar citiem!

Valles pamatskolā
Valles pamatskolas rūķīši, labprāt atsaucās 

Vecumnieku novada Jauniešu domes aicināju-
mam sagaidīt Pirmo adventi pie skolas ar spoži 
izgaismotu sveicienu visiem garāmgājējiem un 
garāmbraucējiem. Skolu Adventes laikā sargā 
divi izgaismoti briedīši, un sūta labas domas 
Valles pagasta ļaudīm. Paldies skolas darbīga-
jiem rūķiem par šo jauko pārsteigumu mums 
visiem. Lai gaisma un izstarotais siltums, dod 
mums spēku un izturību! 

Jauniešu lietu speciālistes 
Kristīnes Pačkajevas informāciju apkopoja

 Andra Matuļenko, VNZ redaktore

Jaunieši sarūpē Adventes 
laika prieku

Gaumīgais rotājums Valles pamatskolā priecē lielus un 
mazus svētku gaidītājus.

Adventes prieka rūķis Misas pamatskolā.

Pelēcīgi drūmajās dienās 
reizē ar Ziemassvētku gai-
dīšanas laiku svētku sajū-
tu uzbūra mīlīgi egļu rūķīši 
Beitiņu ciema daudzdzīvokļu 
māju pagalmā un pie ie-
brauktuves. Sirsnīgs paldies 
Stelpes pagasta pārvaldes 
komandai un idejas auto-
rei Ievai Mediņai par jauko 
pārsteigumu, kas iepriecina 
ikvienu un rada svētku sa-
jūtu. Patīkams pārsteigums 
pārņēma sastopot rūķus arī 
Stelpes ciemā. Tas nozīmē, 
ka Stelpes pagastu silda un 
kopā ar iedzīvotājiem svēt-
kus gaida Ziemassvētku rūķi. 
Lai sirdssilti svētki ikvienā 
mājā! 

Beitiņu ciemata 
iedzīvotāji

Paldies no Beitiņu ciemata iedzīvotājiem

Rūķu  pāris ceļmalā pelēcīgi drūmajās dienās reizē ar Ziemassvētku gaidīšanas 
laiku uzbur svētku sajūtu. 
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Novembra pēdējā nedēļā lielais notikums-cepļa 
kurināšana Kurmenes parkā. Tapušo darbu 
bija tik daudz, ka ceplis tika kurināts divreiz. 
Neaprakstāms prieks, redzot,ka tavs roku darbs 
ir izdevies! Ir iegūtas pilnīgi jaunas zināšanas, 
rastas nebijušas sajūtas.

Radīt prieku sev un citiem-tas prasa daudz 
radošu ideju un milzīgu darbu. Kurmenes 
«dzinējspēks» nenoliedzami ir priesteris 
Andrejs Mediņš. Brīnišķīgi izgaismotais un 
izrotātais parks, svētkiem uzpostā baznī-

ca priecē kurmeniešus un viesus. Dienām un rei-

zēm arī naktīm, kā čakli rūķīši, strādāja jauniešu 
mājas iemītnieki, Bruknas kopienas ļaudis un arī 
kurmenieši. Profesionālu floristu Ineses Krīgeres 
un Andras Hinces vadībā tika gatavoti adventes 
vainagi, vītnes un citi dekori.
Īpašāk šogad esam izgaismojuši pagastmāju, 
eglītes un ēkas. Lai svētku rota priecē kurme-
niešu un garāmbraucēju acis un sirdis! Paldies 
mūsu bērnudārza grupiņai, audzinātājai  Sanitai 
Kondrātei un Laurai Bikavai par radošu izdomu 
svētku svinēšanā. 

Sarmīte Ķīse,
Kurmenes tautas nama vadītāja   

KURMENES PAGASTĀ

Izkurināts ceplis un izgaismoti svētki

Brīnišķīgi izgaismotais un izrotātais parks, svētkiem uzpostā baznīca priecē kurmeniešus un viesus.

Darbu bija tik daudz, ka ceplis tika kurināts divreiz. Neaprakstāms prieks, redzot, ka tavs roku darbs ir izdevies! Ir 
iegūtas pilnīgi jaunas zināšanas, rastas nebijušas sajūtas.
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Ziemassvētki, ziemas vidus svētki vai Ziemas saulgrieži ir gaismas atgriešanās svētki.
Lai kliedētu tumsu gan tiešā, gan pārnestā nozīmē, iedegsim sveču liesmiņas, kas mums 
nesīs ne tikai Gaismu, bet arī Siltumu.
Šis laiks mums visiem ir divtik īpašs Gaismas gaidīšanas laiks. Jau pati daba rāda, ka pēc 
nakts nāk rīts, pēc tumsas – gaisma.

No ziemas vidus svētkiem Saule sāk kāpt debesu kalnā. Dienas kļūst garākas un gaišākas. Gaidot 
Gaismas atgriešanos, dzīvosim ar ticību savām cerībām, meklēsim Sauli sevī! 
Priecīgus Ziemassvētkus!

Brigita Krauze, Bārbeles bibliotēkas vadītāja

APSVEIKUMS
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SVĒTKU GAIDĪŠANAS PRIEKS SKAISTKALNĒ

Šajā skaistajā un vienlaikus arī savādajā 
svētku gaidīšanas laikā priecājamies un 
pamanām ikkatru labo un gaišo darbiņu. 
Šogad Ziemassvētku gaidās saposusies un 
gaiši mirdz arī Skaistkalne. 

Skaistkalnes pagasta pārvalde sirsnīgi pateicas 
čaklajiem cilvēkiem, kas rosījās un darināja 
greznojumus, lai tie priecētu līdzcilvēkus.
Paldies, Madarai Rozēnai un viņas komandai par 

iniciatīvu, radošumu un darbu svētku noskaņas 
radīšanā Skaistkalnē! Paldies, jauniešiem un 
saimnieciskās daļas speciālistiem Brigitai Streļ-
covai un Aivaram Kārkliņam. 

PATEICĪBA SKAISTKALNIEŠIEM

«Vecumnieku Novada Ziņas» priecājas par  
saņemto, ar roku rakstīto vēstuli, kurā bija 
šīs tēlainās dzejas rindas. Autore mūs aicina, 
gaidot Ziemassvētkus, doties dabā – smelties 
spēku un veselību. 

Mežs ziemā
Šaura stiga cauri mežam vijas,
Abās pusēs tai koku audze.
Aug priede stalta, egle kupla,
Sīki krūmi pamežā.

Pāri kokiem sniega sega
Zaļam mežam velte dārga.
Sniega mātes baltā pūka
Nosedz saknes, sūnas zaļās.

Meža biezokni vietumis
Caurauž klajumiņi mazi.
Norās eglītes zaļas, kuplas
Kā baltas kupenas vīd.

Veco bērzu resnie stumbri,
Sirmi jau, bet stalti stāv.
Bērzi zem sniega segas
Līgani jaunos zarus liec.

Šķiet, dzīves ritums mežā stājis,
Ieklausies: «Klusi meža dziesma skan.»
Starp kokiem stirna, zaķis joņo,
Kalvē skaļi dzenis kaļ.

A.Daugaviete

LASĪTĀJA VĒSTULE

Ar izdomu veidotā un izgaismotā dāvanu kastītē var ieiet un pasapņot.

Ziemassvētku vecīša krēslā sēžot, lielāka iespēja, ka lolotie sapņi un vēlēšanās piepildīsies.
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SVĒTKU GAIDĪŠANAS PRIEKS KURMENĒ
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